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A Mint-a-Parlament őszi ülésszakának 
1. ülésnapja 

2023. november 22-én, szerdán 
(09.10 óra - Elnök: Csefó-Resperger 

Áron Gergő 
Jegyzők: Maier Máté és Ország Enikő) 

 

Az ülés megnyitása, a 
határozatképesség megállapítása, 
a napirend elfogadása 

KUCSÉBER ERVIN moderátor: 
Tisztelt Oktatók és Hallgatók! 
Szeretettel köszöntöm önöket a Mint-
a-Parlament 2023. november 22-ei 
rendezvényén. Szeretettel köszöntjük 
körünkben a megjelent hat parlamenti 
pártot: a kormánypártot, a 
Demokraták Országos Szövetségét, 
koalíciós partnerét, a MintaKormány 
Pártot, valamint az ellenzéket képviselő 
Tettek Pártját, a Cselekvő Centrum 
Mozgalmat, a Középutat és a Közös 
Jövőért Pártot.  

A mai napon a virtuális térben 
történő bűnelkövetés elleni küzdelem 
ellenében a büntető törvénykönyvről 
szóló 2012. évi C. törvény 
módosításáról szóló törvényjavaslatot 
tárgyaljuk, melyet a kormánypárt, a 
Demokraták Országos Szövetsége 
terjesztett elő.  

Mielőtt elkezdenénk 
programunkat, engedjék meg, hogy két 
technikai jellegű információt 
megosszak önökkel. Az egyik, hogy ha 
szeretnének majd a vitához 
hozzászólni, amennyiben a házelnök 
megadja a szót, akkor minden 
alkalommal mondják el a nevüket a 
hozzászólás elején; a másik pedig, hogy 
a mindenki előtt található szavazógépet 
több alkalommal fogjuk használni a 
nap során, s mindig név nélküli 
szavazás lesz. A négy gombból az első 
hármat fogjuk használni igen, nem, 
tartózkodom sorrendben, s a fenti 
kijelzőtáblák mutatják a szavazás 
típusát, a hátralévő időt és a szavazás 
összesített eredményét. 

A szavazógépen lévő kijelzők is 
segítő információkat mutatnak: 
Szavazás következik. Kérem, 
szavazzon! Szavazás vége. Mindig a 
„Kérem, szavazzanak!” felszólítással 
kezdődik a szavazás, és általában tíz 
másodperc áll rendelkezésre. 
Amennyiben valaki véletlenül rossz 
szavazatot adott le, tíz másodpercen 
belül a szavazás visszavonható, és az 
idő alatt még új szavazat adható le, ha a 
tíz másodperc letelik, a szavazógép 
blokkolódik, utána már új szavazat 
nem adható le. 

Javaslom, hogy tartsunk egy 
próbaszavazást, mielőtt elkezdődne a 
plenáris ülésünk. Kérem, szavazzanak! 
(Szavazás.) Köszönjük szépen. 

Plenáris ülésünk kezdetén - a 
választók előtti tisztelet jeléül - kérem, 
hogy álljunk fel. (A teremben lévők 
felállnak, és ezzel köszöntik a 
választópolgárok közösségét. Amikor 
az ülést vezető elnök helyet foglal, a 
teremben lévők is leülnek.) 

 
CSEFÓ-RESPERGER ÁRON 

GERGŐ, a továbbiakban ELNÖK: 
Tisztelt Országgyűlés! Az Országgyűlés 
Mint-A-Parlament keretén belül 
megtartott őszi ülésszakának 2023. 
november 22-ei ülésnapját megnyitom. 
Tájékoztatom önöket, hogy az ülés 
vezetésében Maier Máté és Ország 
Enikő jegyzők lesznek segítségemre. 
Köszöntöm kedves vendégeinket és 
mindenkit, aki figyelemmel kíséri 
munkánkat. 

Az Országgyűlés létszámának 
megállapításához jelenlét-ellenőrzést 
tartunk. Megkérem képviselőtársaimat, 
hogy nyomják meg bármely „Jelen” 
feliratú gombot. Kérem, szavazzanak! 
(Szavazás.) 

Megállapítom, hogy 112 fővel 
határozatképesek vagyunk. 

Szalai Benedek a DEMOSZ-
frakcióból törvényjavaslatot nyújtott be 
„A virtuális térben történő 
bűnelkövetés elleni küzdelem 
érdekében a Büntető Törvénykönyvről 
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szóló 2012. évi C. törvény 
módosításáról” címen, T/1. számon. Az 
előterjesztő a szükséges aláírásokkal 
határozati házszabályi rendelkezésektől 
való eltérést kezdeményezett annak 
érdekében, hogy a napirenden levő 
törvényjavaslatokat a mai napon el 
tudjuk fogadni. Most felkérem Maier 
Máté jegyzőt, ismertesse azt. 

 
MAIER MÁTÉ jegyző: Az 

Országgyűlés a virtuális térben történő 
bűnelkövetés elleni küzdelem 
érdekében a büntető törvénykönyvről 
szóló 2012. évi C. törvény 
módosításáról szóló T/1. számú 
törvényjavaslat tárgyalása és 
döntéshozatala során úgy térjen el a 
házszabályi rendelkezésektől, hogy a 
törvényjavaslat külön döntés nélkül az 
Országgyűlés tárgysorozatára kerüljön; 
a Törvényalkotási Bizottság ülésére 
legyen lehetőség az Országgyűlés 
ülésének időtartama alatt; az összegző 
módosító javaslatról történő döntésre 
és a törvényjavaslatnak az összegző 
módosító javaslattal módosított 
szövegéről tartott zárószavazására 
2023. november 22-én, szerdán 
kerüljön sor. 

Felhívom figyelmüket, hogy a 
házszabályi rendelkezésektől való 
eltéréshez a jelen lévő képviselők 
négyötödének igen szavazatára van 
szükség. 

 
ELNÖK: Kérdezem tehát a 

tisztelt Országgyűlést, hozzájárul-e a 
T/1. számú javaslat házszabályi 
rendelkezésektől való eltéréséhez. 
Kérem, szavazzanak! (Szavazás.) 

Megállapítom, hogy az 
Országgyűlés 105 igen szavazattal, 3 
nem szavazat ellenében, tartózkodás 
nélkül elfogadta a házszabályi 
rendelkezésektől való eltérést. 

Tisztelt Országgyűlés! Soron 
következik ma kezdődő ülésünk 
napirendjének megállapítása. A 
napirendre, az ülés időtartamára, a 
felszólalási időkeretekre az elnöki 

jogkörben előterjesztett javaslat 
alapján döntünk. Kérdezem a tisztelt 
Országgyűlést, hogy elfogadja-e a 
napirendi ajánlást. Kérem, 
kézfelemeléssel szavazzanak! 
(Szavazás.) 

Megállapítom, hogy az 
Országgyűlés látható többsége a 
napirendet elfogadta.  

Most az előterjesztés 
időkeretben történő tárgyalásáról 
határozunk. Felkérem Ország Enikő 
jegyzőt, ismertesse azt. 

 
ORSZÁG ENIKŐ jegyző: A 

Házbizottság kezdeményezésére 
lehetőség van arra, hogy időkeretben 
történjen a javaslatok tárgyalása. A 
T/1. számú előterjesztést az 
Országgyűlés 42 perces időkeretben 
tárgyalja meg, így minden 
képviselőcsoportnak 7 perc áll 
rendelkezésére. Az előterjesztő és a 
vezérszónokok felszólalásai nem 
számítanak bele az időkeretbe. 

 
ELNÖK: Határozathozatal 

következik. Kérdezem a tisztelt 
Országgyűlést, egyetért-e azzal, hogy a 
T/1. számú javaslatot a Ház 42 perces 
időkeretben tárgyalja. Kérem, 
szavazzanak! (Szavazás.) 

Megállapítom, hogy az 
Országgyűlés 111 igen szavazattal, 2 
nem szavazat ellenében, tartózkodás 
nélkül az időkeretben történő 
tárgyalást elfogadta. 

Tisztelt Országgyűlés! Soron 
következik a virtuális térben történő 
bűnelkövetés elleni küzdelem 
érdekében a büntető törvénykönyvről 
szóló 2012. évi C. törvény 
módosításáról szóló T/1. számú 
törvényjavaslat általános vitája a 
lezárásig. A napirendi pont előadója és 
a frakciók vezérszónokai a szónoki 
emelvényről mondják el 
felszólalásukat. Megadom a szót Szalai 
Benedek képviselő úrnak, a 
Demokraták Országos Szövetsége 
képviselőjének, a napirendi pont 
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előadójaként háromperces 
időkeretben. Kérem, fáradjon az 
emelvényhez! Öné a szó. 

A virtuális térben történő 
bűnelkövetés elleni küzdelem 
érdekében a büntető 
törvénykönyvről szóló 2012. évi 
C. törvény módosításáról szóló 
T/1. számú törvényjavaslat 

Szalai Benedek, a napirendi 
pont előadójának hozzászólása 

SZALAI BENEDEK 
(Demokraták Országos Szövetsége), a 
napirendi pont előadója: Köszönöm a 
szót. Tisztelt Elnök Úr! Tisztelt Ház! 
Tisztelt Képviselőtársaim! A virtuális 
technológia rohamosan fejlődik. Olyan 
ütemben fejlődik, hogy a 
Világgazdasági Fórum a XXI. század 
technológiai innovációját a negyedik 
ipari forradalomnak minősítette. Az 
életünk mindennapi része lett az 
otthoni munkavégzés, a home office, az 
online felületen történő megbeszélések, 
közösségi események. Napról napra új 
lehetőségek nyílnak meg előttünk, 
azonban mint tudjuk, minden éremnek 
két oldala van. 

Tisztelt Hölgyeim és Uraim! 
Nem túlzás kijelenteni, hogy az ezen 
eszközök felhasználásával elkövetett 
bűncselekmények száma rohamosan 
növekszik. Nemcsak új 
bűncselekmények létrejöttére kell 
gondolni, hanem az eddig jellemzően 
offline térben történt elkövetés az 
online térbe helyeződött át. 

Ezen okból kifolyólag a 
Demokraták Országos Szövetsége 
elengedhetetlen kötelességének érzi a 
magyar állampolgárok védelmét az 
említett bűncselekményekkel szemben. 
Kipling elegáns megfogalmazásával 
élve, a legősibb mesterség is az online 
térbe helyeződött át. A prostitúció már 
nem az utcákon zajlik, hanem az 
interneten. A jelenség különösen nagy 
veszélyt jelent a kiskorúakra nézve, 
hiszen az interneten böngészve bárhol 

találkozhatnak ilyen jellegű 
hirdetésekkel. Kék bálna, 
cyberbullying, internetes bántalmazás. 
Ki ne hallott volna ezekről a borzalmas 
lelki fájdalom okozására alkalmas 
jelenségekről? A felsorolt, zárójelben 
jegyezném meg, ahogy az elmúlt 
hetekben láthattuk, akár 
öngyilkossághoz is vezető elemek közös 
pontja a virtuális térben történő 
elkövetés. 

Kedves Képviselőtársaim! 
Gondoljunk bele, hogy milyen 
egyszerűvé teszi az álhírek terjesztését, 
a rágalmazást, a lelki bántalmazások 
elkövetését, hogy az elkövető 
bármilyen hamis személyazonosságot 
kreálhat magának, és utána eltűnhet 
nyom nélkül. Többek között ezért is 
érezzük kiemelten fontosnak a hamis 
profil felhasználásával virtuális térben 
elkövetett bántalmazások súlyosabb 
szankcionálását. 

PlayStation 4, Signal, Telegram. 
Jogosan merül fel a kérdés a tisztelt 
Házban, hogy mi a közös az említett 
platformokban. 2015. november 13., 
Párizs: az Iszlám Állam által elkövetett 
terrortámadás megszervezésében és 
előzetes kommunikációjában a 
terroristák egy játékkonzol 
chatfunkcióját használták, és azon 
keresztül léptek kapcsolatba 
egymással. Ez a terrorcselekmény 
indította el azt a tendenciát, mely 
szerint napjainkban a 
terroristacsoportok már digitális 
eszközökkel a virtuális térben lépnek 
kapcsolatba egymással, toboroznak új 
tagokat, és szervezik meg 
terrorcselekményeiket. A terrorizmus 
elleni harc minden szuverén állam 
legfőbb célkitűzései között szerepel, 
ezért kérjük a tisztelt Országgyűlés 
támogatását a digitális eszközökkel 
elkövetett terrorizmus elleni 
harcunkban. 

Tisztelt Hölgyeim és Uraim! A 
DEMOSZ frakciója által benyújtott 
törvénymódosító javaslat világszinten 
előremutató gondolatokat fogalmaz 
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meg az állampolgárok, különös 
tekintettel a kiskorúak védelme és az 
online térben kevésbé otthonosan 
mozgó honfitársaink védelme 
érdekében. Kérjük a tisztelt parlament 
támogatását. Köszönöm szépen. 
(Taps.) 

 
ELNÖK: Köszönöm szépen, 

képviselő úr. A vezérszónoki kör 
következik. Kérem, hogy a frakciók 
vezérszónokai a szónoki emelvényről 
mondják el beszédüket! Elsőként 
megadom a szót Perei Botond 
képviselő úrnak, a Demokraták 
Országos Szövetsége 
képviselőcsoportja vezérszónokának 
háromperces időkeretben. Utána 
következik A Tettek Pártja 
képviselőcsoportjának vezérszónoka. 
Öné a szó, képviselő úr. 

Vezérszónoki hozzászólások 

PEREI BOTOND, a Demokraták 
Országos Szövetsége 
képviselőcsoportja részéről: Köszönöm 
a szót, elnök úr. Tisztelt Országgyűlés! 
Tisztelt Ház! Tisztelt Képviselőtársaim! 
Először is szeretném megragadni az 
alkalmat, hogy gratuláljak minden 
jelen lévő képviselő hölgynek és úrnak 
a versenyen való részvételéért és 
kiemelkedő munkájáért. Mi, mint a 
jövő lehetséges államasszonyai és 
államférfiai, fokozott felelősséggel 
tartozunk azért, hogy milyen jövőt 
szándékozunk építeni hazánknak. 

Az a nemzet, amely nem 
reflektál a jelenkor problémáira, nem 
képes erősnek lenni a jövőben. A 
kormány egy keresztény gyökerű, 
hazafias, szuverén, a polgárait megóvni 
képes Magyarország jövőjét kívánja a 
jövőben megteremteni. E szellemiséget 
követve terjesztette be a kormány a 
tisztelt Ház elé a büntető törvénykönyv 
módosítását célzó törvényjavaslatát is. 

Tisztelt Képviselőtársaim! 
Napjainkra társadalmunk működését 
és rendjét az egyik legmeghatározóbb 
módon és leggyorsabban befolyásolni 

képes területe a virtuális tér. A virtuális 
eszközök és felületek fékezhetetlen 
terjedése az életünket könnyítő pozitív 
hatásai mellett számos kihívást is 
gördít a nemzetállamok elé. Új teret ad 
a bűnelkövetésnek, növeli a 
bűnelkövetések számát, a gyermekek 
megfelelő lelki és erkölcsi fejlődésére 
sok esetben káros, erőszakos és 
szexuális tartalmakat sugároz. Teret 
enged a bántalmazás 
megvalósulásának, emberek 
tömegeihez eljutva képes az emberi 
méltóságot sárba tiporni, valamint az 
Európára nehezedő migrációs nyomás 
által megnövekedett 
terrorcselekmények elkövetését is 
elősegítheti. 

A virtuális tér ártalmas hatásai 
az egész világon érvényesülnek, így 
hazánk sem kivétel, hazánkat sem 
kerüli el. A gyermekek több mint felét 
érte már hazánkban bántalmazás a 
virtuális felületen, ami pedig a 
szexuális jellegű bántalmazást illeti, a 
leánygyermekek 55, a fiúgyermekek 
mintegy 27 százaléka szembesült már 
vele, szenvedett el szexuális zaklatást 
valamilyen virtuális felület által. 

Nem lehet kérdés senki 
számára, különösen nem nekünk, egy 
felelős Országgyűlés számára, hogy 
Magyarország polgárait, kiváltképpen a 
magyar gyermekeket meg kell védeni. 
Világos tehát, hogy Magyarország 
büntetőjogi normarendszerének - 
annak érdekében, hogy országunk 
alkotmányos rendjét, polgárai, 
kiváltképp a magyar gyermekek 
biztonságát garantálni tudja - 
válaszolnia kell a digitális világ új 
kihívásaira. Ezért szükséges a büntető 
törvénykönyv oly módon történő 
módosítása, amely a virtuális térben 
történő bűnelkövetést megfelelően 
szankcionálja, illetve beilleszti 
jogrendszerünkbe. 

Tisztelt Képviselőtársaim! A 
felelős törvényhozás feladata a nemzet 
állampolgárainak megóvása, az ország 
jövőjének építése. A célunk az, hogy 
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egy erősebb és jobb országot 
teremtsünk annál, mint amilyet mi 
kaptunk. Képviselőtársaim! A jövő 
Magyarországának felemelkedéséért itt 
és most, ma tudunk közösen tenni.  

Kérem képviselőtársaimat, hogy 
közös erővel dolgozzunk együtt 
Magyarország és a magyar nemzet 
felemelkedéséért, s ennek megfelelően 
kérem, támogassák a kormány által 
beterjesztett, a Btk. módosítását célzó 
javaslatot. Köszönöm szépen, hogy 
meghallgattak. (Taps.)  

 
ELNÖK: Köszönöm, képviselő 

úr. Megadom a szót Bárány Péter 
András képviselő úrnak, A Tettek 
Pártja képviselőcsoportja 
vezérszónokának. Utána következik a 
MintaKormány képviselőcsoportjának 
vezérszónoka. Öné a szó, képviselő úr. 

 
BÁRÁNY PÉTER ANDRÁS, A 

Tettek Pártja képviselőcsoportja 
részéről: Köszönöm szépen a szót, 
elnök úr. Tisztelt Ház! Tisztelt 
Képviselőtársaim! Az Országgyűlés 
Hivatala Közgyűjteményi és 
Közművelődési Igazgatóságának 
köszönhetően egy rendkívül izgalmas 
napnak nézhetünk elébe. Egy olyan, a 
nemzet biztonságának szempontjából 
elengedhetetlen fontosságú témában 
modellezhetünk törvényhozói munkát, 
melynek aktualitása igencsak jelentős. 
A virtuális térben történő bűnelkövetés 
elleni küzdelemben kulcsfontosságú az 
adaptív jogi háttér biztosítása, ugyanis 
egy rendkívül dinamikusan változó, 
komplex szektorról beszélünk. 
„Tiszteld a múltat, hogy élhesd a jelent, 
és munkálkodhass a jövőn!” - szólnak 
Széchenyi István örök érvényű szavai.  

A magyarországi internet 22 
éves történelme során óriási változáson 
ment keresztül. Míg 2006-ban 
Magyarország lakosságának mindössze 
32 százaléka rendelkezett internet-
előfizetéssel, mára az előfizetések 
száma meghaladja az emberekét. 
Mindezek alapján elmondható, hogy 

napjaink információs társadalmának 
egyik meghatározó alapjává vált a 
virtuális tér, így annak nem 
biztonságos működése, az ott folytatott 
illegális tevékenységek büntetőjogi 
felelősségre vonásának elmaradása 
jelentős társadalmi, funkcionális 
megingásokhoz vezethet. Éppen ezért 
nem engedhetjük meg, hogy olyan 
bűncselekmények jelenjenek meg és 
találjanak táptalajt hazánk 
kiberterében, mint a bántalmazás, a 
prostitúció és a terrorizmus. 

Tisztelt Hölgyeim és Uraim! A 
mai napon egy olyan, Magyarország 
jövője szempontjából kulcsfontosságú 
kérdéskört tárgyalunk, melyben nem 
születhet félmegoldás. Változtatnunk 
kell, de nem mindegy, hogyan tesszük 
ezt. Mi az ATP-nél úgy hisszük, hogy 
hazánk számára csak akkor 
biztosítható virágzó jövő, ha 
meghaladjuk a pártpolitikai érdekeket, 
és a nemzeti gondolkodás iránytűje 
által kijelölt harmonikus úton 
haladunk.  

Az Országgyűlésben a 
konstruktív kooperációt képviseljük. 
Támogatjuk mindazon 
együttműködéseket a frakciók között, 
melyek előmozdítják Magyarország 
jövőjét és boldogulását. Frakciónk 
szeretné, ha a bizottságokban 
lefolytatott viták során olyan 
perspektivikus döntés születne, amely 
mögött minden frakció képviselői egy 
emberként sorakoznak fel. Ebből 
kifolyólag nyitottak vagyunk a haladó 
szellemiségű kezdeményezésekre, 
ugyanis mindannyiunk közös érdeke, 
hogy a mai napon egy olyan 
kompromisszumos megoldás 
születhessen, ahol nincsenek vesztesek. 

Mélyen Tisztelt Elnök Úr! 
Tisztelt Képviselőtársaim! A 
szélsőségek sosem vezettek és sosem 
vezethetnek célhoz. Törvényeinknek 
egyszerűnek és magától értetődőnek 
kell lenniük. Mindazon felül, hogy 
nagyra értékeljük a kormánypárt 
törvényjavaslatát és teljes mértékben 
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támogatjuk azt, szükségesnek érezzük 
néhány építő jellegű kritika 
megfogalmazását, melyeket a 
továbbiakban részletesen is szeretnénk 
megvitatni önökkel a bizottsági ülések 
során. Nem érhetjük be a 
kifogástalannál kevesebbel!  

Tisztelt Országgyűlés! A 
szavaknál hangosabban beszél a tett. 
Fogjunk össze és cselekedjünk! 
Alkossunk egy olyan Magyarországot, 
amely a biztos jövő felé halad. 
Köszönöm megtisztelő figyelmüket. 
(Taps.)  

 
ELNÖK: Köszönöm, képviselő 

úr. Megadom a szót Lieber Tamás 
képviselő úrnak, a MintaKormány 
képviselőcsoportja vezérszónokának. 
Utána következik a Középút 
képviselőcsoportjának vezérszónoka. 
Öné a szó, képviselő úr. 

 
LIEBER TAMÁS, a 

MintaKormány képviselőcsoportja 
részéről: Köszönöm a kapott szót, 
elnök úr. Tisztelt Képviselőtársak! 
Tisztelt Ház! Ezúton szeretném 
kifejteni pártunk álláspontját a 
kormány által benyújtott 
törvényjavaslattal kapcsolatban. 
Álláspontunk nem más, minthogy 
alapvetően támogatjuk a benyújtott 
javaslat mögött meghúzódó morális és 
erkölcsi gondolatiságot, ettől 
függetlenül mi is szükségesnek éreztük, 
hogy bizonyos módosító javaslatokkal 
éljünk. Annak okán támogatjuk, hogy 
ezen törvényjavaslat a céljainkkal 
harmonizál, miszerint a magyar 
nemzet és az európaiság erkölcsi 
sztenderdjét meg kell hogy őrizzük. 

Azt gondolom, azt gondoljuk, 
hogy ez a javaslat egy olyan ügyet 
képvisel, amely mellett ideológiától és 
pártállástól függetlenül, egyhangúlag ki 
tudunk állni. Az online tér és a modern 
világ problémái kihívás elé állították a 
fentebb említett értékeket, amelyek 
nemcsak az ülésteremben, de országos 
és globális szinten is kiemelt 

jelentőséggel bírnak. A demokratikus 
kereteken belül az egyén szabadsága 
kiemelten fontos érték, és úgy 
vélekedünk, hogy a beleegyezésen 
alapuló döntések ne legyenek 
feleslegesen korlátozva ezen 
törvényjavaslat által.  

Mindazonáltal az online térben 
történő visszaélések száma magas, 
ezért ezt a problémát minden esetben 
tematizálnunk kell. Különös figyelmet 
kell fordítanunk gyermekeinkre az 
online térben történő zaklatások 
kontextusában, és ennek prevenciójára, 
mivel ők a legvédtelenebbek ebben a 
kontextusban. A zaklatás tényének 
felismerése épp olyan fontos ebben a 
virtuális térben is, mint ahogy a való 
életben tesszük és cselekszünk általa. A 
virtuális tér szabályai ugyebár gyakran 
az egyén számára nem feltétlenül 
egyértelműek, ezért fontos, hogy ebben 
a kontextusban is egy megfelelő 
erkölcsi útmutatással járjunk 
honfitársaink előtt.  

Remélem, hogy a tisztelt Ház 
képes lesz egy olyan konszenzusos 
döntésre jutni, amely valóban a magyar 
nép érdekeit szolgálja, és védelmet 
tudunk nyújtani majd 
honfitársainknak. Köszönöm szépen. 
(Taps.)  

 
ELNÖK: Köszönöm, képviselő 

úr. Megadom a szót Virág Imre 
képviselő úrnak, a Középút-
képviselőcsoport vezérszónokának. 
Utána következik a Közös Jövőért Párt 
képviselőcsoportjának vezérszónoka. 
Öné a szó, képviselő úr. 

 
VIRÁG IMRE, a Középút 

képviselőcsoportja részéről: Köszönöm 
a szót. Tisztelt Elnök Úr! Tisztelt Ház! 
Koppány és István, Dózsa és Werbőczy, 
Rákóczi és Lipót mind olyan személyek 
a magyar történelemben, akik a maguk 
módján jót akartak ennek az 
országnak, mégis mindegyikőjük 
számára a másik legyőzése, 
gondolatainak a korlátozása sokkal 
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fontosabb volt a megegyezésnél és a 
kompromisszumkeresésnél. Ez 
vezethetett oda, hogy sok harc között 
sokszor az sínylette meg, amiért ők is 
harcoltak: a haza. Ennek itt és most 
véget kell tudnunk vetni! 

Tisztelt Képviselőtársaim! A 
Középút - mint ahogyan azt a neve is 
sugallja - egy mérsékelt centrista párt, 
mely az egyetemes magyarság 
felemelését tűzi ki célul a XXI. 
században. Alapját az a meggyőződés 
képezi, miszerint minden egyes 
ideológia és világnézet eszméi 
tartalmaznak a társadalom számára 
olyan építőelemeket, amelyek 
elősegítik a magyarság 
felvirágoztatását és átvezetik azt a 
jövőbe.  

A modern kor, a XXI. század 
kérdései és társadalmi problémái, 
melyekre nekünk most válaszokat kell 
tudnunk adni, sokkal komplexebbek, 
sokkal összetettebbek és sokkal 
bonyolultabbak annál, minthogy 
mindegyikre egy-egy ideológiai 
nézőpontból a helyes választ meg 
tudjuk adni.  

A kormánypárt által tematizált 
társadalmi problémát mi is 
problémának látjuk, mert hisszük és 
érezzük, hogy az online térben folyó 
bűnelkövetés egy olyan egész nemzetet 
érintő kérdés, mely eddig nem volt 
kellőképpen szabályozva, hiszen nem 
kisebb a feladatunk a mai napon, 
minthogy olyan dolgokról döntsünk, 
melyek nagymértékben befolyásolják 
nemcsak a jelen, de a jövő felnövekvő 
generációinak életét is. 

Így a téma fontossága miatt úgy 
gondoljuk, hogy újra kell gondolni a 
benyújtott törvényjavaslatot, egy olyan 
konszenzusos eredményre kell jutnunk, 
melyre - ha nem is fogja minden 
frakció támogatni a mai napon -, mégis 
mindannyian büszkék lehetünk. Mert 
mi úgy hisszük, hogy ez valóban egy 
szakpolitikai kérdés, emiatt pedig 
kiemelkedően fontosnak tartjuk, hogy 
ezt a jogszabályt minél jobban, minél 

átfogóbban és a jelenleginél jóval 
részletesebben kidolgozzuk annak 
érdekében, hogy az előbbiekben 
említett célkitűzéseket képesek legyünk 
elérni. 

Tisztelt Képviselőtársaim! 
Nemzetünk túl régóta küszködik a 
szélsőséges politikai polarizáció 
csapdájában, melyre nekünk most 
hidat kell tudnunk építeni. Legyenek 
végre az ügyek az elsők a pártpolitikai 
csatározás helyett, legyünk jobbak, 
nemesebbek őnáluk. Köszönöm a 
figyelmet. (Taps.) 

 
ELNÖK: Köszönöm, képviselő 

úr. Megadom a szót Harkányi Donát 
képviselő úrnak, a Közös Jövőért Párt 
képviselőcsoportja vezérszónokának. 
Utána következik a Cselekvő Centrum 
Mozgalom képviselőcsoportjának 
vezérszónoka. Öné a szó, képviselő úr. 

 
HARKÁNYI DONÁT, a Közös 

Jövőért Párt képviselőcsoportja 
részéről: Köszönöm a szót. Tisztelt 
Elnök Úr! Tisztelt Ház! Tisztelt 
Képviselőtársak! Napjaink digitalizált 
világában szent kötelességünk 
állampolgáraink védelme. Szent 
kötelességünk elkerülni a társadalom 
és a nemzet megoszlását, és ezt 
kötelességünk megfontoltan és az 
erkölcsi és morális elveinket szem előtt 
tartva végrehajtani. 

Fontos, hogy a döntéseinket 
mindig és mindenkor nemzeti 
értékeink, tradíciónk és erkölcsi 
megfontolásaink mentén hozzuk meg, 
azonban a Közös Jövőért Párt szem 
előtt tartja a célorientáltság, a 
racionalizmus, a praktikusság és a 
pragmatikus gondolatait is. Ne 
felejtsük el, hogy amellett, hogy súlyos 
kérdésekben hozunk döntéseket, és 
nagyon megfontoltnak kell lennünk, a 
racionalizmusnak és a 
pragmatizmusnak sosem szabad 
elvesznie a gondolati síkon való 
munkavégzésben. 
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Üzenetünk tehát világos: 
felhívunk mindenkit, hogy beszéljünk, 
gondolkodjunk és cselekedjünk a 
moralitást és az erkölcsöt szem előtt 
tartva, ugyanakkor ne engedjük, hogy 
az elméleti eszmefuttatás a racionalitás 
akadálya legyen. Köszönöm a szót. 
(Taps.) 

 
ELNÖK: Köszönöm, képviselő 

úr. Megadom a szót Maróti Bence 
képviselő úrnak, a Cselekvő Centrum 
Mozgalom képviselőcsoportja 
vezérszónokának. Öné a szó, képviselő 
úr. 

 
MARÓTI BENCE, a Cselekvő 

Centrum Mozgalom képviselőcsoportja 
részéről: Tisztelt Elnök Úr! Tisztelt 
Ház! Kérem, engedjék meg, hogy 
elsősorban kormánypárti 
képviselőtársaimhoz szóljak, hiszen 
önmagukhoz hűek tudtak maradni, 
amit értékelnünk kell. Frakciómmal 
hisszük azt, hogy mennyire is fontos a 
következetes és tematikus politika, 
valójában ez a siker kulcsa. A generáció 
tagjaként átérezzük mindazokat az 
online fenyegetéseket, amelyeknek az 
ellenőrizetlen virtuális tér teszi ki 
polgártársainkat, és örömmel fogadjuk, 
továbbá határozottan támogatjuk azt a 
jogalkotói szándékot, amely ezek 
visszaszorítását szolgálja. 

Viszont igaz, frakciómmal érteni 
véljük szándékaikat, de ezek 
megfogalmazása korántsem azt a 
joghatást váltja ki, amit önök eredetileg 
szerettek volna ezzel elérni. Kérem, a 
jogalkotás eddigi tapasztalataim 
alapján egy több tudományágat felölelő 
folyamat, amelyben nem elég 
kigondolni és megírni valamit. Fontos 
az utóhatás és az alkotott jogszabály 
széles spektrumban történő vizsgálata, 
gondolok itt közéleti, gazdasági 
vonatkozásokra. 

Ami talán a legfontosabb: 
egyeztetni kell azokkal a személyekkel, 
akikre ez következményt fog 
gyakorolni. Önök ezt nem tették meg. 

Tökéletes példa erre az online 
prostitúció kapcsán megfogalmazott 
Btk.-módosításuk. Önök jelenleg ezzel 
megszüntetik azt a biztonságos, 
higiénikusabb környezetet, ahol a 
megélhetésüket kiegészítő nők 
szolgáltatásokat kínálnak. Mondom 
egyszerűbben: kitesszük őket az utcára, 
piroslámpás negyedeket hoznak létre, 
pedig Budapest ezeket már nagyon 
régóta nem látta. Hiszen magát a 
cselekményt nem kriminalizálták, és 
kérem, nem is tudják kriminalizálni 
addig, amíg ez az ország 336 millió 
eurót realizál ebből évente, amely a 
GDP fél százaléka. 

De nem kell sokat olvasnom a 
javaslatban, a szeméremsértés 
tényállása kapcsán a szövegből 
egyértelműen következik, hogy 
innentől csak azt a személyt lehetne 
büntetni, aki ezt a cselekményt az 
online térben követi el, a valóságban 
elkövetett magamutogatást nem. Nem 
gondolnám, hogy a kormánypárti 
frakció szánt szándékkal kívánja 
dekriminalizálni, nevezzük nevén, a 
szatírságot, de amennyiben ez a céljuk, 
hát legyen. Itt súlyos jogalkotási hibát 
vétettek, ami úgy érzem, hogy 
mindenki számára elfogadható. 

Tisztelt Ház! Úgy gondolom, 
hogy szükséges értelmes és értékes 
vitát kialakítanunk az előbb 
elhangzottakról és a módosítónkban 
szereplő további tényállásokról. Bízom 
benne, hogy ha az előttünk álló 
törvényjavaslat másra nem is, legalább 
megtanít majd minket 
körültekintőbben eljárni a 
jogalkotásban, és az elhangzottak 
alapján átérezzük, hogy valójában 
mekkora felelősséget helyeznek ránk a 
választók. Szíves megfontolásukat 
kérem. Köszönöm szépen. (Taps.) 

 
ELNÖK: Köszönöm szépen, 

képviselő úr. A vezérszónoki 
felszólalások végére értünk. Most a 
frakciók képviselőinek felváltva, 
jelentkezési sorrendben adom meg a 
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szót. Az elfogadott időkeret szerint 
minden frakciónak 7-7 perc áll 
rendelkezésére. A frakcióknak 
lehetőségük van arra, hogy időt 
adjanak át egy másik 
képviselőcsoportnak. A vita folyamán 
tájékoztatást fogok adni a még 
rendelkezésre álló időkről. Megkérem 
önöket, hogy minden felszólalás előtt 
közöljék a nevüket a jegyzőkönyv felé. 
Megadom a szót a Cselekvő Centrum 
Mozgalomnak. 

További hozzászólások 

SERES BALÁZS (Cselekvő 
Centrum Mozgalom): Tisztelt 
Képviselőtársak! Tisztelt Kormány! A 
Btk. 201. §-ának módosítása, amely a 
prostitúciót körülvevő 
részcselekményeket szabályozza, a 
frakciónk szerint egy tévút, ahogy azt 
már képviselőtársam is kifejtette. Ez a 
módosítás nem fogja megszüntetni a 
prostitúciót. Bárki, aki emlékszik arra, 
hogy milyen volt az internet elterjedése 
előtt Budapest, és emlékszik a 
piroslámpás negyedekre, tudni fogja, 
hogy nem fogjuk azt a célt elérni, hogy 
teljesen visszaszorítsuk a prostitúciót a 
közéletből. Az egyetlen dolog, amit ez a 
fajta módosítás el tud érni, az, hogy 
visszakényszerítsük a már most 
higiénikus körülmények között létező 
prostitúciót oda, ahol volt az az 
internet létrejötte és elterjedése előtt, 
az utcákra. 

Azt szeretném kérdezni a 
kormánytól, hogy hogy lesz az jó a 
gyerekeknek, a közerkölcsnek, vagy 
bárkinek, de főként a prostitúcióban 
dolgozóknak, hogy ha 
visszakényszerítjük az utcára ezeket a 
cselekményeket? Ott talán nem fog 
kevesebbet találkozni a gyerek majd a 
prostitúcióval vagy annak hirdetésével? 
Nem lesz rosszabb látni a 
prostituáltakat az utca szélén? És vajon 
a prostituáltaknak jobb lesz majd az 
utcán hirdetni ezt, ahol még 
kiszolgáltatottabbak lesznek a 

prostitúcióban a kriminális 
elemeknek? Köszönöm. (Taps.)  

 
ELNÖK: Köszönöm, képviselő 

úr. Megadom a szót a Középút-frakció 
képviselőjének. Öné a szó. 

 
KATONA ILLÉS (Középút): 

Köszönöm a szót. Tisztelt Elnök Úr! 
Tisztelt Képviselőtársaim! Néhány 
gondolatot szeretnék aláhúzni. Először 
is hadd fejezzük ki még egyszer, hogy 
az a cél, amiért a kormánypárt harcol, 
egy nemes cél, és azt gondolom, hogy 
közös eszközöket fogunk tudni találni 
ebben a küzdelemben. Viszont azt 
hiszem, hogy van egy elvi és van egy 
gyakorlati vitánk.  

A gyakorlati vitánk az, hogy 
amikor az Országgyűlés jogszabályt 
alkot, akkor olyan nívós jogszabályokat 
kell alkotnia, amelyek jogilag is 
megfelelőek, és megállják a helyüket a 
valóságban is. Ebben szeretnénk mi 
segítséget nyújtani, hogy önök 
elérhessék a céljaikat. A másik az elvi 
vitánk, ugyanis mi azt gondoljuk, hogy 
a társadalmi problémák a XXI. 
században kellően komplexek ahhoz, 
hogy nem vagy nem csak büntetőjogi 
eszközökkel tudjuk ezeket megoldani, 
és a mi javaslataink is ebben a 
szellemben születtek. Mindazonáltal 
vannak közös metszéspontok, és azt 
gondolom, hogy ezek a viták nem 
akadályozzák, hanem éppen elősegítik 
az együttműködést.  

Várom a kompromisszumot a 
kormánypártok részéről. Köszönöm. 
(Taps.)  

 
ELNÖK: Köszönöm, képviselő 

úr. Megadom a szót a DEMOSZ-frakció 
képviselőjének. Öné a szó, képviselő 
asszony. 

 
KOVÁCS LILI PETRA 

(Demokraták Országos Szövetsége): 
Köszönöm szépen, elnök úr. 
Alapvetően szeretnék először is 
reagálni a Cselekvő Centrum 
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Mozgalom kérdésére. Köszönöm a 
kérdést. Úgy gondoljuk, hogy a 
prostitúció visszaszorítása esetében az 
online, a virtuális tér egy olyanfajta 
terület, ahol sokkal gyakrabban 
találkozhatnak ezzel, tehát sokkal 
gyakoribb ennek a találkozásnak az 
esélye. Ugyanakkor - poénosan 
mondanám, itt senki nem emlékszik a 
piroslámpás negyedekre valószínűleg, 
mert nem éltünk abban a korban - az 
utcán viszont, azt gondolom, hogy a 
visszaszorításnak - ahogy említette a 
Középút - abszolút nemcsak a 
büntetőjogi vonulatban kellene 
megjelennie, hanem egy olyan 
prevenciós szándék tekintetében is, 
ami ennek a gyakorlati, utcabeli 
visszaszorítását is támogatja, a fizikai 
megvalósulást, ugyanakkor az online 
térben történőt is. 

Ugyanakkor koalíciós 
partnerünk igyekezett kiküszöbölni azt 
a fajta tényállást, ami miatt ezt a 
javaslatot el kellene hagyni, hiszen ők 
kitaláltak egy olyan jellegű módosítást, 
amelynek értelmében ez a tényállás egy 
olyan megvalósulást fedne le, ahol nem 
kellene ezt olyan szigorúan 
szabályozni. 

Egypár mondatban reagálnék a 
Középút javaslatára is. Azt gondoljuk, 
nyilvánvalóan itt nemcsak a 
büntetőjogi vonulatnak van értelme, itt 
minden aspektust vizsgálni kell a 
nemzetbiztonságtól az európai ügyeken 
keresztül, és azt gondolom, ebben mi is 
szeretnénk konszenzust találni. 
Köszönöm a szó. (Taps.)  

 
ELNÖK: Köszönöm, képviselő 

asszony. Kérdezem, van-e bármely 
frakcióból olyan képviselő, aki szeretne 
felszólalni. (Jelzésre:) Megadom a szót 
A Tettek Pártja képviselőjének. Öné a 
szó, képviselő úr. 

 
FÜLÖP BENCE (A Tettek 

Pártja): Tisztelt Házelnök Úr! Tisztelt 
Ház! Tisztelt Képviselőtársaim! Én, 
Fülöp Bence, a Tettek Pártjának tagja 

szólok most önökhöz, de nemcsak úgy, 
mint a képviselőtársuk, hanem mint a 
polgártársuk. Láthatjuk, hogy heves 
vitákat, éles ellentéteket szül már csak 
ez is. Ez az országgyűlési munka egy 
fontos része, mondhatjuk inkább, hogy 
egy sajnálatos szimptómája, hogy 
nagyon sokszor önös érdekek és 
személyes ellentétek vezetnek arra, 
hogy nem tudjuk a haza sorsát tovább 
vinni.  

Én most a Bibliából szeretnék 
idézni, Pál apostolnak a filippiekhez írt 
2. leveléből: „Semmit ne tegyetek 
önzésből, se hiú dicsőségvágyból, 
hanem alázattal különbnek tartsátok 
egymást magatoknál; és senki se a 
maga hasznát nézze, hanem mindenki 
a másokét is.” Ezzel szeretném inteni, 
de nem mint levegőbe beszélve, 
demagóg módon, hanem mint egy 
magyar ember, egy képviselőtársuk. 
Azt szeretném, hogy ne az legyen, hogy 
egymásnak oda-vissza szurkálunk, és 
nem megy előre semmit a haza.  

A ránk ruházott hatalom fontos 
dolog, a magyar nép hite van bennünk, 
a magyar nép választott meg minket, és 
ezért szeretném kívánni önöknek most 
és a jövőben is, hogy erőnkön felül 
tudjuk szolgálni a haza, a nemzet és 
embertársaink sorsát, amit Kölcsey 
foglalt össze a legjobban: „Hass, alkoss, 
gyarapíts: s a haza fényre derűl!” 
Köszönöm a szót. (Taps.)  

 
ELNÖK: Köszönöm, képviselő 

úr. Megadom a szót a Demokraták 
Országos Szövetsége képviselőjének. 
Öné a szó, képviselő úr. 

 
MILÁK ATTILA (Demokraták 

Országos Szövetsége): Köszönöm 
szépen a szót. A probléma nem az 
önhirdetéssel van - mint ahogy a 
tényállásban is szerepel, aki más -, de 
ezt a problémát szeretné a koalíciós 
partnerünk javítani, és ők olyan 
javaslatot nyújtottak be, amivel ez a 
probléma javítva lesz. Nem azzal van 
baj, hogy a prostituáltak visszakerülnek 
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az utcára, hanem hogy olyan 
fórumokon is megjelenik a prostitúció, 
mint például a Facebook, a Snapchat, 
az Instagram, és ezek visszaszorítása 
lenne a cél, nem pedig az, hogy az e 
tevékenységből élő nők 
visszakerüljenek az utcára. Teljesen 
nyitottak vagyunk az együttműködésre, 
azonban látom, hogy a többiek azt 
érzik, mi azt szeretnénk, hogy egy ilyen 
cselekmény visszakerüljön az utcára, 
úgy, hogy ez nemcsak egy büntetőjogi 
kérdés lenne, hanem egy társadalmi 
probléma. 

Célunk az, hogy ezek a nők úgy 
folytassák a tevékenységüket, hogy a 
kiskorúak nem szenvednek e 
tevékenység megismerése miatt, illetve 
nem alázzák meg ezeket a nőket az 
online térben. Köszönöm szépen.  

 
ELNÖK: Köszönöm szépen, 

képviselő úr. Megadom a szót a KJP 
képviselőjének. Öné a szó, képviselő úr. 

 
KOÓS BÁLINT GYÖRGY (Közös 

Jövőért Párt): Tisztelt házelnök úr, 
nagyon szépen köszönöm a szót. 
Tisztelt Képviselőtársak! Nekem a 
kormánypárthoz lenne egy gyakorlatias 
kérdésem. A módosító javaslat 2. §-
ában a Btk. 205. §-ának (1) bekezdését 
módosították, azonban frakciónkkal 
úgy gondoljuk, hogy ez a módosítás 
rendkívüli terhet róna a hivatásos 
szervekre, ugyanis a tettesek kilétének 
felkutatása egy hosszadalmas, 
bonyolult folyamat lenne. Az lenne a 
kérdésünk, hogy ezt a pluszterhet 
hogyan tudná megoldani a 
kormánypárt, hogy ezt a terhet el 
tudják viselni a hivatásos szervek. 
Köszönöm szépen. (Taps.)  

 
ELNÖK: Köszönöm szépen, 

képviselő úr. A válaszra megadom a 
szót a Demokraták Országos 
Szövetsége képviselőjének. Öné a szó, 
képviselő asszony. 

 

KOVÁCS RÉKA RÓZA 
(Demokraták Országos Szövetsége): 
Köszönöm szépen a szót és köszönjük 
szépen a kérdést. Igen, valóban jogos a 
kérdésük és jogos a felvetésük. Amikor 
a törvényjavaslatot összeraktuk 
képviselőtársaimmal, akkor megnéztük 
a bírói gyakorlatot, illetve részletes 
kutatást folytattunk a nyomozó 
hatóságok munkájában is. 
Tulajdonképpen a mi tényállásunk már 
eddig is büntetendő volt a büntető 
törvénykönyv szerint, viszont ennek 
nem igazán volt korábban bírói 
gyakorlata. Összesen egy darab ilyen 
esetet találtunk a korábbi bírói ítéletek 
között, ami a vádig eljutott, és utána 
ítélet is született erről, és 
természetesen a vádlott bűnösségét 
állapították meg. 

A törvényjavaslattal, ezzel a 
módosítóponttal az lenne a célunk, 
hogy magát a szeméremsértést ne csak 
a fizikai valóságban tudjuk elképzelni, 
hanem az online térben is szükség van 
annak az üldözésére. Igenis a 
jogalkalmazó szervek is jobban 
tudatosítsák ezt magukban, és igen, ha 
a rendőrségen valaki feljelentést tesz, 
mert a 14 éves gyermekének mondjuk 
egy idősebb férfi vagy akár nő 
mutogatja magát az interneten, és ilyen 
képeket kap tőle, akkor igenis vegyék 
komolyan a rendőrségen ezt a 
feljelentést. Remélem, megválaszoltam 
a kérdésüket. Köszönöm. (Taps.)  

 
ELNÖK: Köszönöm szépen, 

képviselő asszony. Megadom a szót a 
Cselekvő Centrum Mozgalom 
képviselőjének. Ön a szó, képviselő úr. 

 
KULIMÁK PÉTER (Cselekvő 

Centrum Mozgalom): Kulimák Péter 
vagyok. Köszönöm szépen a szót. 
Tisztelt Elnök Úr! Tisztelt Ház! Tisztelt 
Képviselőtársaim! Sok minden 
elhangzott itt a törvénymódosítással 
kapcsolatban a prostitúció kapcsán. 
Amit én fontosnak tartanék leszögezni, 
önök hivatkoznak a kiskorúak 
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védelmére, hogy a kiskorúak az online 
térben találkozhatnak prostitúciót 
hirdető tartalmakkal. Feltenném 
önöknek a kérdést, hogy jártak-e már 
valaha az interneten, tudják-e, hogy 
milyen tartalmak érhetők el, milyenféle 
pornográf tartalmak. Önök nem tudják, 
és nem is lehetséges ezt mind betiltani. 

Nem a törvényalkotás feladata 
az, hogy olyan internetet alakítson ki, 
amely mindenki számára, vagy a 
kiskorúak számára is teljesen 
biztonságos. Ez a szülők feladata. A 
szülők feladata az, hogy vigyázzanak a 
gyermekeikre, olyan mértékben 
biztosítsanak nekik internetelérést, 
amennyire az számukra biztonságos. 

Továbbá még azt is fontosnak 
tartanám rögzíteni, hogy eleve egy 
rendkívül túlkriminalizált országban 
élünk, a börtönök, mindannyian 
tudjuk, micsoda túltelítettséggel 
működnek. Önök további 
szigorításokat vezetnének be a Btk.-ba, 
ez vélhetően tovább emelné a most is 
már rendkívül túltelített börtönök 
számát. Kérem, ezt gondolják át. 
Köszönöm szépen. (Taps.) 

 
ELNÖK: Köszönöm szépen, 

képviselő úr. Megadom a szót a 
Demokraták Országos Szövetsége 
képviselőjének. Öné a szó, képviselő úr. 

 
SZALAI BENEDEK 

(Demokraták Országos Szövetsége): 
Köszönöm szépen. Szalai Benedek 
vagyok, a kormány tagja. Végre egy 
konstruktív javaslatot hallhattunk, 
nem csak a piroslámpás negyedekben 
való gondolkodáson járt az eszük, 
úgyhogy köszönjük szépen. 

Viszont szeretném 
mindenképpen megjegyezni: ugye 
tudja, hogy a magyar parlamentben ül? 
Tehát itt nem mutogatunk. Köszönöm 
szépen. 

Szeretném megjegyezni azt 
mindenképpen, hogy megfelelő szülői 
felügyelet mellett sem lehet kialakítani 
azt a biztonságos teret, hogy ne 

fussanak pornográf tartalmakba, 
prostitúciót reklámozó, illetve hirdető 
tartalmakba az interneten a fiatalok. 
Nemcsak a fiatalok védelme nagyon 
fontos, emellett az idősebb korosztály, 
illetve az online térben nem igazán 
otthonosan mozgó korosztályok 
védelme is nagyon fontos, ugyanis attól 
függetlenül, hogy esetleg már túlestek a 
szexuális felvilágosításon, nem 
szeretnének meztelen testekkel, illetve 
pornográf tartalmakkal találkozni. A 
koalíciós partnerünk egyébként az 
emberi jogok kiemelésében, illetve 
ezeknek a méltóságban tartásában 
partnerünk, tehát ebben segítséget 
kapunk. 

Hogy nem ismerjük a 
weboldalakat, erre szeretnék még 
reagálni. Visszakérdeznék akkor, hogy 
ön járt már prostitúciós 
szolgáltatásokat kínáló weboldalon? 
Mert ha jól tudom, az ellenőrzés annyi, 
hogy elmúltál-e 18 éves, vagy sem. De 
javítsanak ki, hogy ha nem így van! 
Tehát az 5 éves gyerek is benyomhatja, 
hogy elmúlt 18 éves. Azt gondolom, 
hogy ez messze nem a megfelelő szűrés 
kategóriája. Köszönöm. (Taps.) 

 
ELNÖK: Köszönöm, képviselő 

úr. Mielőtt megadnám a szót 
képviselőtársaimnak, megkérném 
Ország Enikő jegyzőt, hogy ismertesse 
a még rendelkezésre álló időt. 

 
ORSZÁG ENIKŐ jegyző: A 

Középút pártjának 6 perc 1 másodperc, 
a Közös Jövőért… (Közbeszólások: 
Nem halljuk!) A Középút pártjának 6 
perc 1 másodperc, a Közös Jövőért 
Pártnak 6 perc 17 másodperc, a 
Cselekvő Centrum Mozgalomnak 4 
perc 2 másodperc, a Tettek Pártjának 5 
perc 12 másodperc, a DEMOSZ-nak 44 
másodperc, a MintaKormánynak pedig 
7 perc van hátra. 

 
ELNÖK: Kérdezem a kedves 

MintaKormány Párt képviselőit, hogy 
szándékoznak-e átadni időt a 
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kormánypártnak, a Demokraták 
Országos Szövetségének. (Mészáros 
Balázs: Igen, szándékunkban áll 3 
percet átadni!) Rendben! Rögzítettük. 
Köszönjük szépen. 

Köszönöm jegyző asszony 
ismertetését. Ezáltal megadnám a szót 
a Demokraták Országos Szövetsége 
képviselőjének. Öné a szó, képviselő 
asszony. 

 
KOVÁCS LILI PETRA 

(Demokraták Országos Szövetsége): 
Kovács Lili Petra. Én is kívánok 
érdemben reagálni a javaslatára, illetve 
a hozzászólására. Én egy másik 
aspektusból közelíteném meg. 
Említette azt, hogy alapvetően van egy 
túlkriminalizáció az országunkban, 
amellyel egyet tudok érteni bizonyos 
szempontok mentén, viszont azt 
gondolom, hogy ha megvizsgáljuk a 20 
évvel ezelőtti Magyarországot, akkor 
abszolút olyan spektrumon mozog a 
virtuális térben történő bűnelkövetés, 
amely azt eredményezi, nem akarok 
nagy szavakat használni, hogy efelé 
mozdul el a skála. Egy kicsit azt 
gondolom, hogy egyre több 
bűncselekmény fog megjelenni ezen a 
spektrumon, és ezáltal ez egyfajta 
prevenciós jelleget is biztosítana 
azoknak a bűncselekményeknek, 
amelyek már most is virágkorukat élik 
ezen a platformon. Köszönöm szépen. 
(Taps.) 

 
ELNÖK: Köszönöm szépen, 

képviselő asszony. Megadom a szót a 
Középút Párt képviselőjének. Öné a 
szó, képviselő úr. 

 
SZIKSZAY ÁKOS (Középút): 

Szikszay Ákos. Tisztelt Ház! Köszönöm 
szépen a szót. Először is a kormánypárt 
megszólalására reagálva szeretném 
kiemelni, reagálva a többi 
képviselőtársam nevében is arra a 
tényre, hogy szeretnénk felhívni a 
figyelmet arra, hogy nem tartjuk 
legfőképpen méltányosnak azt, hogy 

személyeskedő stílusban viszonyuljunk 
akár a képviselőtársaink személyéhez a 
prostitúció esetében, mivelhogy amint 
látható, mi itt azért dolgozunk, hogy 
nemzeti konszenzusra jussunk, és 
konstruktív javaslatokat nyújtsunk be. 
Szeretném felhívni a figyelmét minden 
frakciónak, hogy számunkra ez az 
elsődleges prioritás, és pont azért, 
mivel amennyiben látható volt, az önök 
frakciója is megosztott volt a 
kérdésben, mivelhogy érkezett 
módosító javaslat a kormánypárt 
részéről is a benyújtott 
törvényjavaslathoz. 

Másrészt pedig reagálva a 
további felvetésekre a CCM részéről, 
fontos számunkra kiemelni azt, hogy a 
szülők nem feltétlenül tudják teljesen 
kontrollálni, hogy mi történik ebben az 
esetben. Amennyiben az a gyerek 
traumát szenved, és végül kiderül, mi 
fontosnak tartjuk azt, hogy igenis 
amennyiben nekünk fontos a 
gyermekeink és az állampolgáraink 
védelme, mi igenis törvényben 
szabályozottan tudjuk szankcionálni 
azt, amennyiben egy ilyen seb 
keletkezne. Köszönöm szépen a szót. 
(Taps.) 

 
ELNÖK: Köszönöm szépen, 

képviselő úr. Megadom a szót a 
MintaKormány Párt képviselőjének. 
Öné a szó, képviselő úr. 

 
MÉSZÁROS BALÁZS 

(MintaKormány): Tisztelt 
Képviselőtársak! Ezúton szeretnék 
reflektálni a Cselekvő Centrum 
Mozgalom által felvetett kérdésre, 
miszerint a börtönök túlzsúfoltak. Ez 
egy valóban jogos felvetés az önök 
részéről. De én azt gondolnám, hogy ez 
önmagában nem mentesítené a tényt, 
hogy támogatnunk kell a szülőket - 
ahogy már az előttünk elhangzott - 
ebben a folyamatban. Pusztán azzal 
értenék egyet, hogy ez új 
problémafelvetésekhez vezethet a 
börtönök túlzsúfoltságának megoldása 
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kapcsán, de önmagában ezt nem 
érezném elég elfogadható érvnek 
ahhoz, hogy egy ilyen szabályozást ne 
ejtsünk meg. Köszönöm szépen. 
(Taps.) 

 
ELNÖK: Köszönöm szépen, 

képviselő úr. Megadom a szót a 
DEMOSZ képviselőjének. Öné a szó, 
képviselő úr. 

 
MILÁK ATTILA (Demokraták 

Országos Szövetsége): Köszönöm 
szépen. Milák Attila vagyok. A Cselekvő 
Centrum Mozgalom kijelentéseire 
szeretnék reagálni. Elsősorban nem 
szeretném, hogy a viszonyunk 
elmérgesedjen, viszont arra szeretnék 
reagálni, hogy nem a prostitúciónak az 
online hirdetését szeretnénk 
megszüntetni, hanem azt, hogy más 
hirdeti a prostituáltakat online, és ezzel 
a kitartottságnak egy előcselekményét 
akár megvalósíthatják, illetve a 
koalíciós társunk szeretné hozzátenni, 
hogy az emberi méltóságot sértő 
módon nem szabad ezt hirdetni, tehát 
ennyiben korrigálnám a kollégáimat. 
Köszönöm szépen. (Taps.) 

 
ELNÖK: Köszönöm szépen, 

képviselő úr. Megadom a szót a 
MintaKormány Párt képviselőjének. 
Öné a szó, képviselő asszony. 

 
SIMON REBEKA 

(MintaKormány): Tisztelt 
Képviselőtársaim! Én is szeretnék a 
Cselekvő Centrum Mozgalom szavaira 
reflektálni, főleg a női tagokhoz 
szeretnék egy mondatot intézni, azt, 
hogy az internet nem felejt. Tehát azok 
a hölgyek, akik prostitúcióból látják el 
magukat, a családjukat, a gyermeküket, 
lehet, hogy idő közben, az életük 
változásai folyamán ezzel a 
tevékenységükkel felhagynak, mégis az 
interneten maradnak ezek az anyagok, 
felvételek, esetleg mentések. Ezek 
kihathatnak a későbbi életstílusukra, 
munkalehetőségükre, 

párkapcsolatukra, és ez az a folyamat, 
amit egyébként meg kell akadályozni, 
és ennek a folyamatnak a 
megakadályozása a törvényjavaslatnál 
kezdődik. 

Szeretném megkérdezni 
önöktől, amennyiben ez lehetséges, 
hogy nőként mit gondolnak erről, a 
NAIH-hoz, a Nemzeti Adatvédelmi és 
Információszabadság Hatósághoz 
vajon mennyi kérelem érkezik annak 
kapcsán, hogy ezeket a videókat, 
felvételeket szedjék le, felejtsék el? 
Köszönöm. (Taps.)  

 
ELNÖK: Köszönöm szépen, 

képviselő asszony. Megadom a szót a 
Cselekvő Centrum Mozgalom 
képviselőjének. Öné a szó, képviselő 
asszony. 

 
NÉMETH ANNA DOROTTYA 

(Cselekvő Centrum Mozgalom): 
Köszönöm szépen. Először is nem 
értettük, hogy mi az érdemi kérdés 
ebben, másrészt szeretnénk tisztázni, 
hogy a prostitúció nem pusztán egy női 
dolog, bár lehet, hogy százalékos 
arányban a nők vannak többen, és 
szeretnénk megkérni a tisztelt 
képviselőtársakat, hogy ne azoknak a 
nőknek hívjuk őket, amennyiben 
lehetséges.  

Illetve a DEMOSZ legutóbbi 
felszólalására is szeretnék reagálni. 
Nagyon szépen köszönjük ezt a 
kijavítást, hiszen itt a prostitúció 
elősegítése online térben való 
megvalósulásának a kriminalizációjáról 
van szó, és nem a prostitúciónak - mint 
ahogy van - a betiltásáról. Úgyhogy a 
gyermekek védelmét nem tartom 
nagyon előremutatónak idekeverni, 
hiszen majdnem mindegy, hogy az a 
bizonyos prostituált magáról tölti fel a 
képet és az traumatizálja a kiskorú 
gyermeket, vagy más hirdeti. 
Szeretném, ha ezt tisztáznánk, és ennek 
tudatában folyna tovább a vita. 
Köszönöm szépen. (Taps.)  
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ELNÖK: Köszönöm szépen, 
képviselő asszony. Megadom a szót a 
Középút képviselőjének. Parancsoljon!  

 
MAG ZOLTÁN KRISZTIÁN 

(Középút): Csak röviden szeretnék arra 
reflektálni, és megjegyezni a tisztelt 
képviselőtársaknak, hogy nem csak nők 
érintettek a prostitúcióban, másrészt 
szerintem nem megoldás a prostitúció 
visszaszorítására az, hogy csak és 
kizárólag az online térből szorítjuk ki 
ezt, harmadrészt szerintem 
megengedhető az állampolgároknak az, 
hogy az önrendelkezési jogukkal 
éljenek, és a lelkiismeret szabadságát 
engedjük meg nekik. Köszönöm 
szépen. (Taps.)  

 
ELNÖK: Köszönöm, képviselő 

úr. Megadom a szót a Demokraták 
Országos Szövetsége képviselőjének. 
(Jelzésre:) Utána megadom a szót a 
Közös Jövőért Párt képviselőjének. Öné 
a szó, képviselő asszony. 

 
BUDAI ZSÓFIA CSENGE 

(Közös Jövőért Párt): Én alapvetően 
egy nyílt kérdést szeretnék ehhez a 
témához szegezni, illetve nekem az 
lenne a nyílt kérdésem, hogy az 
szerintem köztudott, illetve látható 
mód, hogy az online térben vannak 
olyan platformok, ahol legálisan 
szerezhetnek az illetők pénzt abból, 
hogy saját magukat közvetítik az 
ilyesfajta platformokon, és 
véleményem szerint ez egy tény. Tehát 
szeretném, ha erre reflektálva valaki a 
pártok közül elmondaná, hogy 
szeretné-e ezt egyáltalán 
visszaszorítani, vagy hogy ennek a 
legális formája, illetve megvalósulása 
az online térben mennyire elfogadott. 
Még ehhez a gondolatmenethez 
szeretném azt hozzátenni, hogy az 
ilyesfajta platformoknál a legális 
adózás, illetve az ezekhez kapcsolódó 
pénzügyi tevékenységek tudomásom és 
véleményem szerint egy általános 
formában történnek. Mivel szeretnék 

ezt visszaszorítani, ha vissza szeretnék 
szorítani? Köszönöm. (Taps.)  

 
ELNÖK: Köszönöm, képviselő 

asszonynak a felszólalást.  
Az előbbi félreértés miatt 

szeretném megjegyezni, hogy így a 
pincérnek szoktunk inteni. Ha valaki a 
felszólalási szándékát szeretné jelezni, 
magasra emelje a kezét, mert nem 
látom. 

Megadom a szót a DEMOSZ 
képviselőjének. Öné a szó, képviselő úr. 

 
MILÁK ATTILA (Demokraták 

Országos Szövetsége): Köszönöm 
szépen. Nyomatékosítani szeretném, 
hogy pártunk nem a prostitúció 
megszüntetését szeretné, mivel 
legálisan adóznak azok, akik legálisan 
végzik ezt a tevékenységet. Alapvetően 
nemcsak a gyermekek védelmét 
szolgálná ez a törvénymódosítási 
javaslat, hanem a prostituáltak 
védelmét is, mivel ezzel konkrétan meg 
tudnánk előzni azt a 
kiszolgáltatottságot, amit ezzel lehet. 
Köszönöm. (Taps.)  

 
ELNÖK: Köszönöm, képviselő 

úr. Megadom a szót A Tettek Pártja 
képviselőjének. Öné a szó, képviselő úr.  

 
BOLDIZSÁR BÁLINT (A Tettek 

Pártja): Jó napot kívánok! Sziasztok! 
Tisztelt Képviselőtársak! A vita nagyon 
leszűkült, úgy érzem, a prostitúcióra az 
ülésteremben. Arra szeretném kérni a 
tisztelt képviselőtársakat - ha jól értem, 
itt lényegében az 1. §-nál és a 2. §-nál 
vagyunk megakadva -, jó lenne, ha egy 
kicsit a terrorizmusról és esetleg a 4. §-
ról is a továbbiakban szó esne, hogy a 
bizottságokban ki tudjuk alakítani azt a 
konszenzusos véleményt, amit együtt 
tudunk képviselni. Köszönöm szépen. 
(Taps.)  

 
ELNÖK: Köszönöm, képviselő 

úr. Megadom a szót a Középút 
képviselőjének. Öné a szó, képviselő úr. 
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KATONA ILLÉS (Középút): 

Tisztelt Elnök Úr! Tisztelt 
Képviselőtársaim! Hadd tegyek 
kísérletet arra, hogy ne hagyjuk ezt a 
vitát sem félbeszakítva, hanem 
valamiféle megállapodás felé induljunk 
el. Abban talán egyetértenek önök is és 
a kormánypártok is, hogy a büntetőjog 
egy eszköz, de nem az egyetlen eszköz, 
és olyan megoldásokat kell keresni - ez 
nemcsak a prostitúciós kérdésre igaz, 
hanem minden kérdésre -, ahol a 
büntetőjoggal mint eszközzel 
ténylegesen el tudunk érni eredményt. 
Ha a prostitúció nem egy olyan kérdés, 
ahol egyetlen módosítással megoldjuk 
a problémát, vagy akár még 
súlyosbítjuk a problémát a 
módosítással, és ha egy sokkal 
komplexebb és összetettebb 
megoldásra lenne szükség, akkor azt 
gondolom, hogy ezt egy másik napon 
gondoljuk újra. Köszönöm. (Taps.)  

 
ELNÖK: Köszönöm, képviselő 

úr. Megadom a szót a Demokraták 
Országos Szövetsége képviselőjének. 
Öné a szó, képviselő asszony. 

 
KOVÁCS LILI PETRA 

(Demokraták Országos Szövetsége): 
Köszönjük szépen az észrevételt. 
Alapvetően ezt mi is így gondoljuk, 
hogy ennek kellene az iránynak lennie, 
és köszönöm szépen a javaslatot arra 
irányulóan, hogy nem kell leragadni az 
1. §-nál, amivel mi foglalkoztunk, erre 
majd ott lesznek a bizottsági ülések és a 
Törvényalkotási Bizottság ülése. 
Viszont azt gondolom, hogy a többi 
tényállásról is válthatnánk néhány szót. 
Alapvetően a konszenzus, úgy 
érzékeljük, megvolt azoknál a 
tényállásoknál, ahol nem érkezett 
módosító, vagy olyan módosító 
érkezett, amelyből ezt érzékeltük. Úgy 
gondoljuk, hogy a terrorizmusról is 
fontos lenne néhány szót váltani. 
Ennek megfontolását, átgondolását mi 
is megtettük, és mi is úgy véljük, ezt 

még kétszer át kellene gondolni, és 
remélem, a bizottsági üléseken ennek a 
megvitatására sor kerül majd. 
Köszönöm a szót. (Taps.)  

 
ELNÖK: Köszönöm szépen, 

képviselő asszony. Megadom a szót a 
Cselekvő Centrum Mozgalom 
képviselőjének. Öné a szó, képviselő úr. 

 
MARÓTI BENCE (Cselekvő 

Centrum): Maróti Bence. Köszönjük 
szépen ezeket az észrevételeket, illetve 
képviselőtársam éles hangját. 
Legelsősorban is valóban elég gyér az 
ellenőrzés az ilyen oldalakon, de hozzá 
kell tenni azt, hogy önök benyújtottak 
egy módosítót a kormánypárti 
frakciótársaikkal, miszerint „emberi 
méltóságot sértő módon hirdet vagy 
ajánl”. Azért érdemes lenne definiálni, 
hogy mit jelent önöknek az emberi 
méltóságot sértő mód. A frakcióm 
nevében kijelenthetem, hogy 
mindannyian támogatjuk azt, hogy a 
gyerekeket megóvjuk attól, hogy ilyen 
tartalmakkal kerüljenek szembe. 

Azonban itt érdemes kiemelni, 
hogy mi ennek a gyakorlati 
megvalósítása. Önök kamerát 
szeretnének tenni az oldalakra, és 
akkor analizálják a gyereket egy jel 
által? Vagy hogyan szeretnék 
megoldani azt, hogy egy kiskorú ne 
tudjon ilyen tartalmakhoz hozzáférni? 
Úgy érzem, hogy az informatikának 
elég korlátozottak a lehetőségei arra, 
illetve a jogtudománynak szintén, hogy 
ezt meg tudja oldani optimális módon. 

Továbbá szeretném hozzátenni - 
itt felmerült a Média- és Hírközlési 
Hatóság -, hogy tulajdonképpen önök 
ennek az ellenőrzését kihez szeretnék 
utalni. Az NMHH-nak most is van 
olyan felülete, ahol be lehet jelenteni az 
ilyen tartalmakat, és az NMHH nagy 
sikerrel el is jár ezek felszámolására, 
akár a Facebookon, akár más 
oldalakon, továbbá büntetőpert is 
szoktak indítani. Úgy érzem, hogy a 
bizottságokban a gyakorlati 
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megvalósításról kellene szóljon ez a 
vita. Köszönjük szépen, és innentől 
kezdve rátérünk mi is arra, hogy mi a 
további pont. (Taps.) 

 
ELNÖK: Köszönöm, képviselő 

úr. Megadom a szót a Középút 
képviselőjének. Öné a szó, képviselő úr. 

 
SZABÓ BÁTOR (Középút): 

Szabó Bátor, Középút. Köszönöm a 
szót. Tisztelt Ház! Valóban úgy 
gondolom, hogy igen fontos dolog 
például a terrorizmus, viszont ott olyan 
konszenzus van, amit valószínűleg a 
bizottsági munkában majd rendesen át 
tudunk beszélni. Azonban itt valóban 
látok ellentétet, és úgy látom, hogy a 
kormánypárt sincsen teljesen tisztában 
azzal, hogy tulajdonképpen mit is 
szeretne. 

A hirdetésekkel kapcsolatban 
merültek fel bennem kérdések. 
Egyfelől szó esett arról, hogy nem elég 
az az üzenet, hogy elmúlt-e 18 éves, 
vagy sem. Azonban mit szeretnének? 
Esetleg ügyfélkapu-azonosítást? Nem 
teljesen értem, hogy hogyan lehetséges 
más jellegű azonosítás. Személyi 
igazolvány kelljen a pornófelületekhez? 
Nem tudom.  

Valamint látok egyébként 
adatkezelési aggályokat. Valószínűleg 
pont ezek azok a felületek, amelyek 
igazán a magánszférába tartoznak, 
mindenki saját felelősségére használja 
ezeket az oldalakat. Igen, egyrészről. 

Másrészről tudtommal a kerítés, 
mint a prostituáltak futtatása, eddig is 
a törvény által tiltva volt, úgyhogy ha 
jól vettem észre, azt a törvényt nem 
módosítottuk, csak írtunk mellé egy 
másikat, és itt látok egy kis 
összeegyeztethetetlenségi problémát. 
Kíváncsi vagyok, hogy hogyan 
szeretnék. Természetesen nyitottak 
vagyunk, mi sem támogatjuk 
semmilyen formában a kerítést. Ezzel 
kapcsolatban szeretném kérni a 
válaszukat. Köszönöm szépen. (Taps.) 

 

ELNÖK: Köszönöm, képviselő 
úr. Mielőtt megadom a MintaKormány 
Pártnak a szót, kérem Ország Enikő 
jegyzőt, hogy ismertesse a 
rendelkezésre álló időket. 

 
ORSZÁG ENIKŐ jegyző: A 

Középútnak 1 perc 14 másodperce van, 
a Közös Jövőért Pártnak 4 perc 58 
másodperce, a Cselekvő Centrum 
Mozgalomnak 1 perc 36 másodperce, a 
Tettek Pártjának 4 perc 37 
másodperce, a Demokraták Országos 
Szövetségének 43 másodperce, a 
MintaKormánynak 2 perc 23 
másodperce. 

 
ELNÖK: Megadom a szót a 

MintaKormány Párt képviselőjének. 
Öné a szó, képviselő úr. 

 
VÍGH SZILÁRD RICHÁRD 

(MintaKormány): Köszönöm szépen a 
szót. Alapvetően szeretnék néhány 
kritikára kitérni, amit az előbb az 
ellenzéki képviselőtársaimtól kaptunk, 
miszerint a kormány nincs tisztában 
azzal, hogy valójában mit akar. Hát, 
erről beszéltünk eddig egész végig. Azt 
javasolnám, hogy ha esetleg a 
megértésben probléma van, akkor 
szakembert erre tudok javasolni. A mi 
fő célunk az, hogy a terrorizmust és a 
prostitúciót is redukáljuk az online 
térben, és ennek a terjesztését 
redukáljuk az online térben. 

Visszatérve a Középút Párt 
előbbi felszólalására, ők azt mondták, 
hogy a prostitúciót meg akarják 
szüntetni. Hogyan szeretnék 
megszüntetni a prostitúciót? Ez egy 
többezer éves fennálló intézmény és 
egy folyamat. Ezt megszüntetni nem 
lehet. Redukálni lehet, és redukálni 
viszont redukálni is szeretnénk. 
Köszönöm szépen a szót. (Taps.) 

 
ELNÖK: Köszönöm, képviselő 

úr. Megadom a szót a Demokraták 
Országos Szövetsége képviselőjének. 
Öné a szó, képviselő úr. 



20 

 

 
MILÁK ATTILA (Demokraták 

Országos Szövetsége): Milák Attila. 
Annyiban szeretnék reagálni a feltett 
kérdésekre, hogy a bizottsági ülésen 
tudunk ezekre válaszolni, mivel nagyon 
kevés időnk maradt. Viszont azt még 
szeretném megjegyezni, hogy a 
személyeskedést mindenféleképpen 
hanyagolni kéne mindenki részéről, 
mivel ez nehezíti a munkát. Köszönöm 
szépen. (Taps.) 

 
ELNÖK: Köszönöm, tisztelt 

képviselő úr. Megragadnám az 
alkalmat, hogy figyelmeztessem 
képviselőtársaimat, hogy a 
személyeskedés a figyelmeztetés után a 
szó elvonását vonja maga után. 
Köszönöm szépen. Megadom a szót A 
Tettek Pártja képviselőjének. 

 
FÜLÖP BENCE (A Tettek 

Pártja): Köszönöm a szót. Fülöp Bence. 
Tisztelt Képviselőtársak! Nagyon sok 
érv elhangzott, nagyon sok ellenérv és 
tényleg nagyon sok személyeskedés. 
Sajnálattal láttam. 

De beszéljünk először a 
prostitúcióról! Ahogy észrevettem, 
nagyon sokan úgy kezelik a 
prostituáltakat, mint egy árut, mint egy 
terméket, mint egy megvetendő bűnt. 
Nem is akarom firtatni sem a saját 
magam, sem a pártom álláspontját 
erről, én csak annyit szeretnék 
mondani, hogy kezeljük őket 
emberként, ugyanúgy honfitársaink, 
ugyanúgy magyarok, bármennyire is a 
keresztény kultúrkörökben 
megvetendő ez a tevékenység, ahogy 
ezt a Példabeszédekben is olvashatjuk, 
„Mély verem a parázna nő, és szoros 
kút az idegen asszony, úgy leselkedik, 
mint egy rabló, és szaporítja a hűtlen 
emberek számát”. 

Azonban annak ellenére, hogy 
kulturális hátterünkből kifolyólag 
társadalmilag elítéljük a prostitúciót - 
mind női, mind férfi -, azt szeretném 
mondani, hogy kezeljük őket 

emberként, és fogjuk fel úgy, hogy 
emberekről döntünk emberek 
érdekében, embertársainkért. 
Köszönöm szépen. (Taps.) 

 
ELNÖK: Köszönöm szépen, 

tisztelt képviselő úr. Megadom a szót A 
Tettek Pártja képviselőjének. Öné a 
szó. 

 
BÁRÁNY PÉTER ANDRÁS (A 

Tettek Pártja): Köszönöm a szót. 
Tisztelt Elnök Úr! Bárány Péter András 
vagyok. Tisztelt Ház! Tisztelt 
DEMOSZ! Önökhöz fordulok most. Azt 
kell hogy mondjam, kiválóan állták a 
sarat a felmerült kérdések hadával 
szemben. Kérem, engedjenek meg a 
pártunktól egy nem személyeskedő 
jellegű kérdést. Egy kicsit 
gyakorlatiasabb jelleggel állnék 
magukhoz, és a Btk. 201. és 315. §-a 
kapcsán felmerült módosításuk 
rendkívül komplex természetét 
figyelembe véve szeretnék kérdezni. A 
kérdésem pedig az lenne, hogy mire 
alapozzák azt, hogy a törvényjavaslat 
megszavazása esetén az már egy hónap 
múlva, 2024. január 1-jén hatályba 
léphet. Köszönöm szépen. (Taps.) 

 
ELNÖK: Köszönöm, képviselő 

úr. Megadom a szót a Demokraták 
Országos Szövetsége képviselőjének. 
Öné a szó, képviselő asszony. 
Figyelmeztetem, hogy 19 másodperc áll 
rendelkezésére. 

 
KOVÁCS LILI PETRA 

(Demokraták Országos Szövetsége): 
Kovács Lili Petra. Köszönöm szépen a 
kérdést. Gyors válasz lesz, de ezután 
nem tudunk válaszolni semmire. 
Alapvetően a hatályba léptetés témája 
felmerül mint jogalkalmazási 
probléma, és úgy gondoljuk, hogy 
nyilvánvalóan a kooperáció 
tekintetében nyitottak vagyunk arra, 
hogy a határidőt és a hatályba léptetést 
kifejezetten ehhez mérten rögzítsük, és 
ez legyen az alapja annak, hogy mikor 
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lép hatályba. Köszönöm szépen a szót. 
(Taps.) 

 
ELNÖK: Köszönöm, képviselő 

asszony. Megadom a szót a KJP 
képviselőjének. Öné a szó, képviselő 
asszony. 

 
BUDAI ZSÓFIA CSENGE 

(Közös Jövőért Párt): Nagyon szépen 
köszönöm a szót. Én igazából csak 
annyit szeretnék mondani, hogy 
szeretnénk még adni egy percet a 
Demokraták Országos Szövetségének, 
hogy a továbbiakban kifejtsék a 
véleményüket. (Taps.)  

 
ELNÖK: Köszönöm szépen, 

képviselő asszony. Megadom a szót a 
Demokraták Országos Szövetsége 
képviselőjének, egy perc áll 
rendelkezésére. 

 
FRIEDRICH MÁRK 

(Demokraták Országos Szövetsége): 
Szeretnék a Középútra reagálni. 
Mondták, a gyakorlatban hogy lehetne 
elképzelni a koalíciós partnerünk 
módosítását, illetve a Cselekvő 
Centrumnál is felmerült, hogy az 
emberi méltóságot sértő módon 
kifejezést hogy képzeljük el. Az 
Alkotmánybíróság több határozatban 
kifejtette, hogy mi az emberi 
méltóságot sértő mód. Erre például a 
legtipikusabb, a leggyakoribb példa, ha 
valakit úgy hirdetnének, mondjuk, egy 
online platformon, hogy ő akár megeszi 
az emberi ürüléket, vagy magát a nevét, 
a személyiségét sértő, emberi mivoltát 
tagadó módon hirdetnék. Ezzel a 
javaslattal ezt szeretnénk 
visszakorlátozni, hogy a prostituált 
személyeket - akár férfi, akár nő - meg 
tudjuk védeni. Köszönöm szépen. 
(Taps.)  

 
ELNÖK: Köszönöm szépen, 

képviselő úr. Megadom a szót a 
MintaKormány Párt képviselőjének. 
Öné a szó, képviselő úr. 

 
HAJDU TAMÁS 

(MintaKormány): A Tettek Pártjához 
szólnék. Mindenekelőtt kevesebb 
populizmust, több gondolatiságot 
kérnék. Nincs vita arról, hogy a 
gyermekek védelme a célunk, de az 
utcai kéjhölgyek tevékenysége nem 
jelent gyakorlati problémát a 
gyermekek védelmében, ha igen, akkor 
van erre megfelelő jogszabály. Az 
online térben azonban ez igenis 
veszélyt jelent. Szeretnénk azt 
képviselni, hogy a politika bizony 
úttörést jelent, és szeretném, hogy 
ebben ne zárkózzanak el és 
támogassanak minket. 

A Középútra annyiban 
reagálnék, hogy az emberi méltóság 
értelmezését hagyjuk a sok-sok éves 
jogalkalmazói gyakorlatra. Köszönöm 
szépen. (Taps.)  

 
ELNÖK: Köszönöm, képviselő 

úr. Megadom a szót a MintaKormány 
Párt képviselőjének. Öné a szó, 
képviselő úr.  

 
VÍGH SZILÁRD RICHÁRD 

(MintaKormány): Elnézést, egy kis 
pontosítást szeretnék adni. Az előbbi 
felszólalás nem a Tettek Pártjához, 
hanem a Cselekvő Centrum 
Mozgalomhoz irányult, akik bibliai 
utalásokat tettek a felszólalásokban. 
Ennyit szerettem volna. Köszönöm. 
(Taps.)  

 
ELNÖK: Köszönöm, képviselő 

úr, a pontosítást. Először megadom a 
szót a Közös Jövőért Párt 
képviselőjének. Öné a szó, képviselő 
asszony. 

 
BUDAI ZSÓFIA CSENGE 

(Közös Jövőért): Nekem csak egy rövid 
kérdésem lenne a Tettek Pártjához, és 
szerintem nem feltétlen egyértelmű a 
kérdés, úgyhogy ezért szeretnék erre 
választ kapni, ha lehetséges. Most az 
erkölcsi és a morális dolgokat ti a 
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büntető törvénykönyvvel szeretnétek 
összeegyeztetni? Számomra ez nem 
egyértelmű olyan szempontból, hogy 
többször is idéztetek a Bibliából, illetve 
olyan idézetekkel próbáltátok 
alátámasztani a mondandótokat, illetve 
a tényállásotokat, ami számomra nem 
egyértelmű. Úgyhogy szeretnék erre 
választ kapni, ha erre van mód és 
lehetőség. Köszönöm szépen a szót. 
(Taps.)  

 
ELNÖK: Megadom a szót A 

Tettek Pártja képviselőjének. Öné a 
szó, képviselő úr.  

 
BOLDIZSÁR BÁLINT (A Tettek 

Pártja): Köszönöm szépen. Választ 
szeretnék nyújtani. Mint látjátok, a 
téma rendkívül komplex, hiszen már 
egy jó ideje itt vagyunk, rengeteg 
komoly érvet hallottunk, és jelen 
esetben egy dolgot emelhettél ki, hogy 
én a hatálybalépésnél gondolom, 
hiszen az ez előtti felszólalásunk erről 
szólt, hogy a hatálybalépést mivel 
támasztanánk alá. Hát, pont ezzel, 
hogy itt ülünk, és lényegében a 
prostitúciót épphogy talán át tudtuk 
tárgyalni, de még mindig nem 
haladtunk tovább olyan témákra, 
amiket mi korábban említettünk, és 
szeretnénk, ha esne róluk szó, de 
lényegtelen. A hatálybalépés kapcsán 
azt viszont azért támogatnánk, hogy 
egy évet mindenképpen hagyjunk, hogy 
a jogalkalmazónak is megadjuk a 
lehetőséget arra, hogy kiépítse 
esetlegesen azt a rendszert, amivel ő 
ezt biztosítani tudja. Nagyon szépen 
köszönöm. (Taps.)  

 
ELNÖK: Köszönöm, képviselő 

úr.  
Szeretném itt és most 

nyomatékosítani mindenkiben, hogy a 
Parlamentben vagyunk, a törvényhozás 
palotájában, az ország házában, a 
tegeződés már több alkalommal 
előfordult, viszont kérem, tiszteljék 

meg az alkalmat, hogy magázódnak 
egymással. Köszönöm szépen. 

Megadom a szót a Középút 
képviselőjének. Öné a szó, képviselő úr. 

 
KATONA ILLÉS (Középút): 

Tisztelt Ház! Arra a problémára 
szeretném röviden felhívni a figyelmet, 
ha már itt a gyermekvédelemről 
többször szó esett az elmúlt 
felszólalásokban, hogy a 
törvényjavaslat, illetve a 
javaslatcsomag több olyan problémára 
sem tér ki, ami a gyermekek védelme 
szempontjából fontos. Ha például 
online bántalmazás történik, akkor mi 
a helyzet azokkal, akik ugyan nem 
tesznek sértő megjegyzést, azonban 
felerősítik azokat? Mi a helyzet akkor, 
ha valaki valakit adott esetben testi 
sértésig visz el, s az a fajta 
bántalmazás, amit kap? És mi a helyzet 
azzal, ha valaki egyszerűen nem 
szeretné, ha a saját társait 
megbüntetnék? Lehetséges ezt 
elkerülni? Lehetséges például 
magánindítványt bevezetni ebben az 
esetben? Mindenképpen tárgyaljuk 
meg ezeket a bizottságban, mert fontos 
kérdés, és nem esett róla szó. 
Köszönöm szépen. (Taps.)  

 
ELNÖK: Megadom a szót 15 

másodpercben a Demokraták Országos 
Szövetsége képviselőjének. Öné a szó, 
képviselő asszony. 

 
KOVÁCS LILI PETRA 

(Demokraták Országos Szövetsége): 
Tisztelt Ház! Köszönöm a kérdést. 
Alapvetően úgy gondolom, ez egy olyan 
komplex kérdés, amire a bizottsági 
ülések során fog olyan válasz születni, 
ahol konkrét választ tudunk adni. 
Köszönöm. (Taps.)  

 
ELNÖK: Köszönöm, képviselő 

asszony. Megadom a szót a 
MintaKormány Párt képviselőjének. 
Öné a szó, képviselő úr. 
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MÉSZÁROS BALÁZS 
(MintaKormány): Köszönöm szépen. 
Amennyiben a koalíciós partner még 
igényli, és módunk is van rá, adnánk 
még nekik időt, hogy a válaszokkal 
élhessenek a feltett kérdésekre. 
Köszönöm. (Taps.)  

 
ELNÖK: Sajnálattal 

tájékoztatom a MintaKormány Pártot, 
a maradék 19 másodpercüket 
ajándékozhatják oda a 
kormánypártnak.  

Kíván még valaki felszólalni 
esetleg? (Jelzésre:) Megadom a szót a 
Cselekvő Centrum Mozgalom 
képviselőjének. Öné a szó, képviselő úr. 

 
CZIFRA BOTOND (Cselekvő 

Centrum): Tisztelt Elnök Úr! Tisztelt 
Képviselőtársaim! Már Tacitus is arról 
írt, hogy mindig magasztald 
ellenfeledet, és azért magasztald 
ellenfeledet, mert abban az esetben, ha 
te győzöl fölötte, nagy ellenfelet győztél 
le, abban az esetben viszont, ha alul 
maradsz, akkor nagy emberrel 
szemben nem kis dolog alulmaradni.  

Arra kértem tisztelt 
képviselőtársaimat, hogy ne féljenek se 
a bizottsági munka során - jóllehet 
sajnálom, hogy az általános vitában 
ettől egy kicsit tartottunk - érdemben 
reagálni és kitérni mindazon felmerülő 
kérdésekre, amelyek megtárgyalása 
elengedhetetlen ahhoz, hogy a mai 
napon konszenzusra jussunk. Úgy 
gondolom, mindannyian látjuk, hogy 
ez nemzetünk és országunk érdeke, s 
nem a mi helyezkedéseinknek, nem a 
mi frakcióinknak és nem a mi 
írásainknak az érdeke. Köszönöm 
szépen. (Taps.)  

 
ELNÖK: Köszönöm szépen, 

képviselő úr. Kérdezem, kíván-e még 
valaki felszólalni? (Jelzésre:) Megadom 
a szót először a Közös Jövőért Párt 
képviselőjének. Öné a szó, képviselő 
asszony. 

 

KISS BIANKA (Közös Jövőért): 
Nekem a MintaKormány Párthoz lenne 
egy kérdésem. Ez még korábban 
hangzott el, említették, hogy vannak 
olyan prostituáltak, akik az internetre 
tesznek fel videókat, képeket vagy 
bármit, és ebből szereznek pénzt vagy 
bármilyen hasznot. Nekem az lenne a 
kérdésem, hogyan lehetne azt 
megakadályozni, hogy az ilyen készített 
videók - hiába mennek el a NAIH-hoz, 
panaszkodnak, hogy vegyék le a videót 
vagy bármit -, valamilyen szinten 
mindenféleképpen megmaradnak ezek 
a videók, mert rengeteg videófelvételt, 
screenshotot, bármit lehet készíteni, és 
igazából a mai világban már 
elkerülhetetlen, hogyha egyszer valami 
felkerül az internetre, onnantól kezdve 
örökre megmarad, mert így is, úgy is 
meglesz valakinél. Milyen megoldást 
gondolnak arra, hogy teljesen meg 
legyen semmisítve? Köszönöm. (Taps.)  

 
ELNÖK: Köszönöm, képviselő 

asszony. A Középút az előző 
kérdésemre jelentkezett. Kívánnak-e 
még felszólalni? (Jelzésre:) Akkor 
megadom a szót a Középút 
képviselőjének. 

 
BARANYI BALÁZS (Középút): 

Köszönöm szépen. Középút, Baranyi 
Balázs. Tisztelt Elnök Úr! Tisztelt 
Képviselőtársak! Egyrészt nagyon 
szépen köszönjük a vitát. Ez egy lezáró 
monológ lenne, és útravaló a bizottsági 
ülésre. 

Elsőként azt szeretném 
javasolni, hogy a bizottsági üléseken 
igyekezzünk konstruktívak lenni, mert 
akár csak a prostitúció kérdésében is, 
azt láthatjuk, hogy ez egy iszonyatosan 
nehéz probléma, de még nehezebb 
ennek a problémának a megoldását 
megtalálni, ha a kormánypárt ilyen 
erősen nem hajlandó együttműködni. 
Szeretném kérni a kormánypártot, 
hogy a bizottságokban igyekezzenek 
konstruktívabbak lenni, igyekezzenek 
inkább az érvekre helyezni a hangsúlyt, 
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és ne a személyeskedésre. Ezenkívül az 
MKP-nak szeretném javasolni, hogy a 
hasonló alázatosságot őrizzék meg, de 
igyekezzenek a saját maguk módosítói 
mellett is kiállni, és nem eltörpülni az 
erős kormánypárt mellett, mert elvégre 
önök azok, akik a legnagyobb hatást 
tudják gyakorolni a kormánypártra. A 
CCM-nek javaslom azt, hogy továbbra 
is legyenek ilyen hevesek és aktívak, az 
ATP-nek azt, hogy legyenek továbbra is 
ilyen pátoszosak, és szeretném még a 
KJP-nek azt javasolni, hogy továbbra is 
legyenek ilyen alázatosak és 
tisztelettudók. Köszönöm szépen. 
(Taps.) 

 
ELNÖK: Tájékoztatom a tisztelt 

Országgyűlést, hogy a rendelkezésre 
álló idők nagyjából elfogytak. Egyedül a 
Tettek Pártjának maradt 1 perc 47 
másodperce és a Közös Jövőért 
Pártnak 3 perc 11 másodperce. Ha még 
utoljára szeretnének, kívánnak 
felszólalni, akkor azt most még 
megtehetik. (Nincs jelentkező.) 

Rendben, jelentkezés 
hiányában, tisztelt Országgyűlés, az 
általános vitát lezárom. A részletes vita 
a kijelölt bizottságokban folytatódik. 
Megkérem képviselőtársaimat, hogy 
hallgassák meg, hogy ki mely teremben 
ülésezik, majd fáradjanak a bizottsági 
termekbe. 

Ismertetném a termek 
beosztását. A Népjóléti Bizottság a 
főemelet 64. számú teremben, az 
Európai Ügyek Bizottsága a főemelet 
66. számú terem ülésezik. Megkérem 
ennek a két bizottságnak a tagjait, hogy 
gyülekezzenek a jobb kezem felőli ajtón 
kilépve a folyosón. 

Az Igazságügyi Bizottság a 
főemelet 61. számú teremben ülésezik. 
Megkérem ennek a bizottságnak a 
tagjait, hogy gyülekezzenek a bal kezem 
felőli ajtón kilépve a folyosón. 

A Nemzetbiztonsági Bizottság a 
félemeleti Horváth János teremben, a 
Kulturális Bizottság pedig a földszint 1. 
számú teremben ülésezik. Megkérem 

ennek a két bizottságnak a tagjait, hogy 
szemben, a főbejárat előtt 
gyülekezzenek. Köszönöm szépen. 
(Taps.) 

 
 
 

(Szünet: 10.34 - 15.38 
Elnök: Boér Zoltán 

Jegyzők: Bukta László és Varga 
Laura) 

 
CSEFÓ-RESPERGER ÁRON 

GERGŐ, a továbbiakban ELNÖK: 
Tisztelt Országgyűlés! Folytassuk 
munkánkat! A jegyzői széket Bukta 
László és Varga Laura foglalja el. 

A Törvényalkotási Bizottság 
megtárgyalta az állandó bizottságok 
által támogatott módosító javaslatokat, 
kialakította álláspontját és egy összegző 
módosító javaslatba foglalta azt.  

Soron következik a virtuális 
térben történő bűnelkövetés elleni 
küzdelem érdekében a büntető 
törvénykönyvről szóló 2012. évi C. 
törvény módosításáról szóló T/1. 
számú törvényjavaslathoz benyújtott 
összegző módosító javaslat vitája. A 
bizottsági vélemény elmondása a 
képviselői helyeken történik.  

Most felkérem Bukta László 
jegyzőt, hogy ismertesse a vita 
részleteit. 

 
BUKTA LÁSZLÓ jegyző: Az 

állandó bizottságok által támogatott 
módosító javaslatok a Törvényalkotási 
Bizottság elé kerültek és a bizottság 
megtárgyalta azokat. Az összegző 
módosító javaslat, amelyről a szavazás 
történik, tartalmazza azokat a 
pontokat, amelyekkel a 
Törvényalkotási Bizottság is egyetért. 

 
ELNÖK: Köszönöm. Most a TAB 

előadója, Borsos Barbara mondja el 
felszólalását. Öné a szó.  

BORSOS BARBARA, a 
Törvényalkotási Bizottság előadója: 
Röviden ismertetem a Törvényalkotási 
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Bizottság álláspontját. Ennek 
keretében a bizottság úgy döntött, hogy 
az emberi méltóságot sértve azt nem 
támogatja, hogy ezzel egészítsük ki, 
ami arról szól, hogy a 2012. évi C. 
törvény 201. § (1) bekezdés c) pontja 
elhagyására irányuló javaslatát a 
bizottság támogatja, amely szerint azt 
nem fogjuk belefoglalni, hogy ha az 
elektronikus hírközlő hálózat 
felhasználásával más hirdet vagy ajánl 
prostitúcióra, az három évig terjedő 
szabadságvesztéssel büntetendő.  

A bizottság ezenkívül elfogadta, 
hogy aki magát - nemi vágyainak 
felkeltése vagy kielégítése céljából - 
más előtt szeméremsértő módon 
mutogatja, vétség miatt két évig terjedő 
szabadságvesztéssel büntetendő, vagyis 
az elektronikus hírközlő hálózat 
felhasználásával rész eltörlésre fog 
kerülni. Ezenkívül az ezzel kapcsolatos 
javaslatokat a bizottság már nem 
támogatta. 

A következő pont arra irányult, 
hogy aki jogosulatlanul az elektronikus 
hírközlő hálózat felhasználásával 
személyes adatot megszerez, ezt 
hogyan módosítsuk. Ezzel 
kapcsolatban a bizottság azt az 
álláspontot képviselte, hogy ide az aljas 
indokból vagy a nyereségvágyból 
kifejezéseket kell beszúrni.  

Szintén nem támogatta a 
bizottság, hogy a Btk. 219. § (1) 
bekezdése a következő c) ponttal 
egészüljön ki, ezt a bizottság teljes 
egészében el kívánta hagyni. 

Jelentős módosítás született a 
bizottsági munkában a 2012. évi C. 
törvény 226. §-a módosítása 
tekintetében. Ezzel kapcsolatban a 
bizottság azt javasolja, hogy beszúrásra 
kerüljön az a kifejezés, hogy: az alábbi 
felsorolt tényállások valamelyikének 
megvalósításával követi el.  

Ez azt a cél szolgálja, hogy a 
vagylagosság minél inkább 
pontosításra kerüljön, és egyértelmű 
legyen. Ezenkívül azt, hogy aki a 4. § 
(1) és (2) bekezdésben meghatározott 

bűncselekményt rendszeres jelleggel 
követi el, az 5 évig terjedő 
szabadságvesztéssel büntetendő, a 
bizottság nem támogatta. 

A következő pont. Azt, hogy a 
Btk. 315. §-a következő 1/A bekezdéssel 
egészül ki, szintén nem támogatta a 
bizottság, valamint azt, hogy az 
elektronikus hírközlő hálózatot helyett 
a virtuális tér tulajdonságait 
kihasználva azzal módosítjuk, a 
bizottság szintén nem támogatta. 

Amit viszont támogatott a 
bizottság, az az, hogy ezt azzal 
egészítsük ki, hogy az elektronikus 
hírközlő hálózat adottságait kiaknázva 
és/vagy a virtuális tér tulajdonságait 
kihasználva, annak felhasználásával 
követi el, valamint ezeken a felületeken 
terroristacsoporttal kapcsolatba lép az 
ahhoz való csatlakozás céljából, vagy 
bármely olyan tevékenység 
véghezvitelével kapcsolatban, amely a 
terrorizmus finanszírozására és 
elősegítésére irányul, ezzel 
kapcsolatban 5-10 évig terjedő 
szabadságvesztéssel büntetendő. 

Az utolsó pont a hatálybalépés 
volt. Ennek tekintetében a bizottság az 
utolsó javaslatot fogadta el, miszerint 
ez a törvény a (2) bekezdésben foglalt 
kivétellel 2024. január 1-jén lép 
hatályba, és a 4. § pedig 2025. január 1-
jén fog hatályba lépni. Köszönöm. 
(Taps.) 

 
ELNÖK: Köszönöm. A vitát 

megnyitom Ez az utolsó lehetőség, 
hogy a frakciók röviden kifejezzék 
véleményüket a törvényjavaslattal 
kapcsolatban a szavazás előtt. 
Megkérem önöket, hogy minden 
felszólalás előtt közöljék nevüket a 
jegyzőkönyv felé. (Jelzésre:) Megadom 
a szót a DEMOSZ képviselőjének. 

 
KOVÁCS LILI PETRA 

(Demokraták Országos Szövetsége): 
Kovács Lili Petra. Tisztelt Ház! Tisztelt 
Képviselőtársak! Kedves Kollégák és 
Kolleginák! Alapvetően úgy gondolom, 
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hogy a munkamenet abszolút 
személyeskedő része, amit a reggeli 
órákban tapasztaltunk, teljesen 
elmaradt a Törvényalkotási Bizottság 
ülése tekintetében, és a bizottságokban 
kialakított álláspontok javarészt tudtak 
érvényesülni, és minden, ami itt 
megszavazásra került, vagy épp 
elhagyásra, vagy módosításra, azok 
olyan jellegű gondolatok és törvényi 
tényállások, amelyeket hosszú távon a 
magyar állampolgárok ennek 
beiktatásával remélhetőleg használni 
fognak, és egy olyanfajta érvényesülése 
lesz, amellyel technikailag a jogalkotó 
elérte azt a szándékát, hogy egy 
minőségi, kodifikációs szempontból 
kiemelkedő javaslatot alkosson. 
Köszönöm. (Taps.) 

 
ELNÖK: Köszönöm. Megadom a 

szót az ATP képviselőjének. 
 
BOLDIZSÁR BÁLINT (A Tettek 

Pártja): Nagyon szépen köszönjük a 
mai munkát. Szerintem összességében 
igen jó kis törvénymódosítást tudunk 
végig vinni. Éreztem, hogy egy-két 
esetben az idő hiánya, az idő nyomása 
volt az, ami hajtott minket arra, hogy 
minél gyorsabban lezárjunk egy-egy 
kérdést. Ez nem volt túl szerencsés. Én 
még egy-két ponton tovább tárgyaltam 
volna, bármilyen fárasztó, bármilyen 
unalmas lett volna. Nagyon szépen 
köszönöm mindenkinek a 
közreműködését, mind a kormány-, 
mind az ellenzéki oldalon minden 
frakciónak. Remélem, találkozni 
fogunk a Mint-a-Parlament után a 
megjelölt szórakozóhelyen. Köszönöm 
szépen. (Taps.)  

 
ELNÖK: Köszönöm. Megadom a 

szót a MAK képviselőjének. 
 
MÉSZÁROS BALÁZS 

(MintaKormány): Tulajdonképpen én 
is csak azt tudom elismételni, ami itt 
előttünk elhangzott. A kezdeti 
nehézségek ellenére, én is úgy érzem, 

hogy tisztelettudó hangnemben 
tudtunk egymáshoz viszonyulni a nap 
folyamán, és egy olyan konstruktív 
vitát tudtunk lefolytatni mind az öt 
különböző bizottságban, mind a 
Törvényalkotási Bizottságban, ami 
építő jellegűnek volt mondható. 
Köszönöm szépen mindenki 
közreműködését, és reméljük, hogy 
találkozunk. (Taps.)  

 
ELNÖK: Köszönöm. Megadom a 

szót a Középút képviselőjének.  
 
BARANYI BALÁZS (Középút): 

Tisztelt Elnök Úr! Tisztelt Képviselő 
Hölgyek és Urak! Úgy gondolom, elég 
komoly és egészen fárasztó napon 
vagyunk túl, de valahogy mégsem 
érzem magam fáradtnak, sőt, nem is 
tudom, mikor voltam ennyire 
energikus, mikor éreztem utoljára, 
hogy ilyen sikeres beszélgetést tudtunk 
lebonyolítani. A vezérszónoki 
beszédünkben azt mondtuk, azt 
szeretnénk, hogy egy olyan 
törvénymódosítás tudjon születni, 
amelyre még az is büszke lehet, aki 
nem ért vele egyet. Szerintem ez 
maximálisan sikerült. Rengeteg pont 
volt, amiben mind a mi csapatunk, 
mind a többi csapat nem értett egyet, 
de sikerült egy olyan minőségi 
javaslatot megcsinálnunk, amivel 
szerintem mindenki úgy tud aludni, 
hogy igen, ez méltó a Ház tiszteletére 
és méltó a jogszabályokra.  

Nagyon nagy viták voltak, és 
különösen azt emelném ki, hogy milyen 
konstruktívan tudtunk működni. 
Különösen köszönöm a 
kormánypártnak és minden más 
frakciónak azt, hogy a parlamentben 
valamelyik párt a legelején A-t 
képvisel, az a párt majd B-t képvisel a 
vita közepén, a vita végén meg C-t 
képvisel, és a vita legeslegvégén pedig 
elfogadja a D-t. Ez óriási siker, mert azt 
jelenti, hogy nem vagyunk berögződve 
a saját magunk által kialakított 
buborékba, nyitottak vagyunk a 
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többiek gondolatára, és úgy vagyunk 
nyitottak, úgy vagyunk képesek 
változtatni, hogy közben hűek 
maradtunk a saját frakciónk 
profiljához, saját magunk elveihez.  

De persze ez most csak egy 
részsiker. Részsiker, mert kis lépés az 
országnak ez a törvénymódosítás, de 
nagy lépés ez a szétpolarizált 
Magyarországnak, nagy lépés ez annak 
a Magyarországnak, amelyik nem 
képes egyszer A-t mondani, majd 
belátni, hogy inkább B-t mondjon, és 
végezetül ez megint csak részsiker, 
mert igazából akkor tudjuk meg, hogy 
milyen sikeres ez a törvény, amikor 
hatályba lép, amikor elkezdik 
használni. 

Én úgy gondolom, egy dolgot 
remélhetünk, azt, ha felmerül egy 
probléma ezzel a törvénnyel 
kapcsolatban, miután hatályba lépett, 
akkor ugyanilyen konstruktívan 
beszélgetünk róla, és ugyanilyen 
konstruktívan megbeszéljük, hogy 
hogyan alakítsuk át ezt a törvényt.  

Nagyon szépen köszönjük a mai 
napot, és találkozunk az afteron. 
(Taps.)  

 
ELNÖK: Köszönöm, képviselő 

úr. Megadom a szót a KJP 
képviselőjének. 

 
LÁRIS MÁRTON (Közös 

Jövőért): Köszönöm szépen a szót. 
Tisztelt Elnök Úr! Tisztelt Ház! 
Szeretném megköszönni a KJP 
nevében ezt a mai ülést, a mai 
törvénymódosítást. Én is csak az előző 
felszólalókat tudom ismételni, hogy 
igen konstruktív vitában vehettünk 
részt mindannyian, és igen, 
mindannyian igazán büszkék lehetünk 
erre a törvénymódosításra, mert a 
részletes viták során kicsit 
mindannyian megmutatkozhattunk 
ebben a törvényben, és mindenki 
magáénak is gondolhatja szerintünk. 
Köszönöm szépen. További sikeres 

politizálást kívánok minden kedves 
képviselőtársamnak. (Taps.)  

 
ELNÖK: Köszönöm. Megadom a 

szót a CCM képviselőjének.  
 
KULIMÁK PÉTER (Cselekvő 

Centrum Mozgalom): Köszönöm 
szépen a szót. Tisztelt Elnök Úr! 
Tisztelt Ház! Tisztelt Képviselőtársaim! 
Úgy gondolom, hosszú utat jártunk be 
a reggeli parázs vitákhoz képest, és 
rendkívül produktív bizottsági munkát 
sikerült lefolytatni. Köszönöm szépen 
mindenkinek a 
kompromisszumkészségét. Úgy 
gondolom, egy fontos problémát 
tematizáltunk, és jó megoldást sikerült 
hoznunk ennek a rendkívül fontos 
témának, a virtuális térben történő 
bűnelkövetésnek a szabályozására. Úgy 
vélem, egy olyan törvényt hozhattunk, 
amelyre mindannyian büszkék 
lehetünk, nem hoztunk félmegoldást, 
ezért mindannyian büszkén mehetünk 
haza a nap végén. 

Mindenkinek köszönöm az egész 
napos munkáját, és további sok sikert 
kívánok az életben. (Taps.)  

Határozathozatalok 

ELNÖK: A vitát lezárom. Tisztelt 
Országgyűlés! Az elfogadott 
házszabálytól való eltérésnek 
megfelelően soron következik „A 
virtuális térben történő bűnelkövetés 
elleni küzdelem érdekében a Büntető 
Törvénykönyvről szóló 2012. évi 
C. törvény módosításáról” szóló 
T/1. számú törvényjavaslathoz 
benyújtott összegző módosító 
javaslatról történő szavazás és a 
zárószavazás. 

Kérdezem a tisztelt 
Országgyűlést, elfogadja-e a 
Törvényalkotási Bizottság T/1/8. 
számú összegző módosító javaslatát. 
Kérem, szavazzanak! (Szavazás.) 

Megállapítom, hogy az 
Országgyűlés 100 igen szavazattal, 5 
nem szavazat ellenében, 1 tartózkodás 
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mellett az összegző módosítót 
elfogadta. (Taps.) 

Most a zárószavazásra kerül sor, 
tehát a törvényjavaslat egészéről 
határozunk. Kérdezem a Tisztelt 
Országgyűlést, elfogadja-e „A virtuális 
térben történő bűnelkövetés elleni 
küzdelem érdekében a Büntető 
Törvénykönyvről szóló 2012. évi 
C. törvény módosításáról” szóló 
T/1. számú törvényjavaslatot az imént 
elfogadott módosítással. Kérem, 
szavazzanak! (Szavazás.) 

Kimondom a határozatot: az 
Országgyűlés a törvényjavaslatot 105 
igen szavazattal, 4 nem szavazat 

ellenében, 5 tartózkodás mellett 
elfogadta. (Taps.) 

Az ülés berekesztése 

Tisztelt Országgyűlés! 
Megköszönöm munkájukat, az ülést 
bezárom, és egyben jegyzői 
bejelentésre átadom a szót Varga Laura 
jegyzőnek. 

 
VARGA LAURA jegyző: Most 

sajtótájékoztató következik. Mindenkit 
megkérek, hogy fáradjon át a Horváth 
János terembe, amely a félemeleten 
található. 
 

(Az ülés befejezésének időpontja: 16 
óra 02 perc) 

 

 

Csefó-Resperger Áron 
Gergő 
elnök 

Jegyzőkönyvvezetők: Bihariné Zsebők Erika és Vicai Erika 
 


